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دانم نمی استعفا را »بنا« دبیر:پیامک علیرضا
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 ۳۱ سال حبس پایان داستان 
معاون سابق قوه قضاییه

سـخنگوی قـوه قضاییـه از صدور رای پرونـده اکبر طبری خبر داد و گفـت که طبری به 
31 سـال حبس محکوم شـده اسـت. او همچنین گفت که بیژن قاسـم زاده -بازپرسـی 
کـه تلگـرام بـا دسـتور قضایی او در ایران فیلتر شـده اسـت- بـه جرم دریافت رشـوه، به 

10 سـال حبس محکوم شـده است.
غامحسـین اسـماعیلی بـا اعـام صـدور رای پرونده اکبر طبـری گفت: طبـری در این 
پرونـده 10 عنـوان اتهامـی داشـت. او در دو عنـوان اتهامـی تبرئـه و در  هشـت مـورد 
دیگـر دادگاه در چارچـوب قوانیـن، مجـازات حبـس و جـزای نقـدی صادر کرده اسـت.

وی افزود: رای هنوز غیرقطعی و قابل فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است.
سـخنگوی قوه قضاییه خاطرنشـان کرد: طبری بابت تشـکیل شـبکه ارتشـا به 31 سـال 

حبـس تعزیری و ضبط اموال محکوم شـده اسـت.
اسـماعیلی یادآور شـد: بعد از برگزاری جلسـات متعدد دادگاه کیفری یک اسـتان تهران 
و اسـتماع مدافعـات متهمـان و وکای آن هـا نهایتـا، دادگاه رای خـود را در مورد پرونده 

اتهامـی اکبـر طبری صادر کرده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه بعـد از تصمیم گیری دیوان عالی کشـور توضیحات بیشـتری را ارائه 
خواهـم کـرد، گفـت: از آنجاییکه برابـر ضوابط و مقـررات قانونی در فرآیند رسـیدگی به 
پرونـده، مجوزهـای قانونـی بـرای انتشـار جزییـات جلسـه دادگاه و مـوارد اتهامی اعام 

شـده بـود مجاز هسـتیم کـه محکومیت صـادره از ناحیـه دادگاه را نیز اعـام نماییم.
اسـماعیلی افـزود: مجموعـا  طبری بـه پرداخت هزار میلیـارد ریال جـزای نقدی در حق 
دولـت محکـوم شـده اسـت. عاوه بـر آن  این فرد بـه حـدود 1۷۹ میلیارد ریـال جزای 

ضبـط وجـوه نقـدی کـه بابت ارتشـا اخذ کرده نیز محکوم شـده اسـت.
اسـماعیلی افـزود: اکبـر طبـری بابـت تشـکیل شـبکه چنـد نفـره ارتشـاء بـا وصـف 
سردسـتگی و اخـذ رشـوه های متعـدد بـه 31 سـال حبس تعزیـری و ضبط اموال ناشـی 
از ارتشـاء و انفصـال دائـم از خدمـات دولتـی و بیـش از ۴30 میلیـارد ریال جـزای نقدی 

محکوم شـده اسـت.
وی افـزود: در عنـوان دوم اتهامـی تحـت عنـوان پولشـویی، اکبـر طبری به 1۲ سـال و 
نیـم حبـس تعزیـری قریـب بـه ۶00 میلیارد ریـال جزای نقـدی و ضبط امـوال موضوع 
پولشـویی؛ در ارتبـاط بـا ضبـط امـوال ناشـی از ارتشـا در پرونـده فهرسـت بلنـد بالایی 
اسـت کـه اقـام مهـم آن را اعـام می کنـم. سـه دسـتگاه آپارتمـان مسـکونی واقع در 
بـرج رومـا در کامرانیـه تهران، یـک واحد به مسـاحت ۶33 متر، واحد دیگر به مسـاحت 
388 متـر و واحـد سـوم بـه مسـاحت 380 متـر که حکـم ضبط آنها صادر شـده اسـت؛ 
همچنیـن یـک واحـد آپارتمان در یکـی از برج های مجلل واقـع در خیابان پاسـداران به 

مسـاحت ۶33 متـر از ناحیـه دادگاه مـورد ضبـط قرار گرفته اسـت.

اسـماعیلی یـادآور شـد: 5 قطعـه زمیـن در شهرسـتان بابلسـر کـه تبدیـل بـه یـک باغ 
ویـای بسـیار بـزرگ شـده و ویایی مجللی در آن سـاخته شـده اسـت که مـورد ضبط 
قـرار گرفتـه اسـت.  یـک قطعـه زمین مشـجر بـه مسـاحت 1۶۷5 متـر در نجـارکای 
لواسـان نیـز مـورد ضبـط قـرار گرفتـه اسـت. همچنیـن یـک وحـد آپارتمـان اداری به 
مسـاحت 108 متـر در مجتمـع اداری سـانا و یـک قطعـه زمین به مسـاحت 300 متر در 
بلـوار کریـم خـان زند و طبقات پنج و شـش سـاختمان احداثـی در بلوار کریـم خان زند 
بـه عنـوان بخشـی از امـوال و وجوه ناشـی از ارتشـا اسـت کـه از ناحیـه دادگاه حکم به 

ضبـط آن ها صادر شـده اسـت.
سـخنگوی قـوه قضاییـه اظهـار کـرد:  در مـورد 8 عنـوان اتهامـی دیگـر ایـن متهـم در 
دو مـورد تبرئـه شـده و در مـورد ۶ مـورد دیگـر بـه تناسـب عناویـن اتهامـی دادگاه 
در چارچـوب ضوابـط و مقـررات قانونـی حکـم بـه مجـازات حبـس و جـزای نقـدی 
اتهامـی و  بیـان یکایـک مـوارد  از  صـادر کـرده کـه بـه جهـت اختصـار در مطلـب 
محکومیت هـا اجتنـاب می کنـم؛ در صورتـی کـه ایـن دادنامـه قطعـی شـود،  مجـازات 
امـوال  ضبـط  و  حبـس  سـال   31 همـان  اشـد  مجـازات  کـه  اجراسـت  قابـل  اشـد 
 ناشـی از ارتشـا و جزاهـای نقـدی و انفصـال ابـد از خدمـات دولتـی بـه مرحلـه اجـرا

 درخواهد آمد.
وی بیـان کـرد: برخـی از متهمـان دیگر پرونـده را هم اشـاره می کنم؛ فرهاد مشـایخ به 
جـرم مشـارکت در تشـکیل شـبکه ارتشـا با لحـاظ مسـاعدت و همکاری که در کشـف 
جـرم داشـته و بـا تخفیفات مـورد نظر دادگاه به 15 سـال حبس تعزیـری و جزای نقدی 
محکوم شـده اسـت. رسـول دانیال زاده فرزند حسـینعلی به جرم مشـارکت در تشـکیل 
شـبکه ارتشـا بـه لحـاظ اینکـه پـس از تشـکیل پرونـده بـه کشـور بازگشـت، دادگاه در 
مـورد ایشـان تخفیفاتـی را لحـاظ کـرده بـه 15 سـال حبس محکوم شـده اسـت. بیژن 
قاسـم زاده بـه جـرم دریافت رشـوه به انفصـال دائم از خدمـات دولتی و 10 سـال حبس 

تعزیـری و ضبـط امـوال ناشـی از ارتشـا و جزای نقدی محکوم شـده اسـت.
اسـماعیلی ادامـه داد: حمیدرضـا علیـزاده دیگـر متهـم پرونـده نیـز  به 10 سـال حبس 

تعزیـزی و ضبـط مـال ناشـی از عمـل  مجرمانـه محکوم شـده اسـت.
وی تاکیـد کـرد: رأی صـادر شـده بـرای بخشـی از پرونـده اسـت و بخش دیگـر مفتوح 
اسـت. بخشـی هـم بـرای متهمـان خـارج از کشـور اسـت کـه کارشناسـان در دادسـرا 

مشـغول تکمیـل تحقیقـات هسـتند و بـه دادگاه ارسـال خواهنـد کرد.
بـه گـزارش ایسـنا، مرکـز رسـانه قـوه قضاییـه نیـز دربـاره جزئیات حکـم پرونـده اکبر 

طبـری معـاون اجرایـی سـابق حـوزه ریاسـت قـوه قضاییـه اعـام کرد:
اکبـر طبـری بـر اسـاس حکـم دادگاه کیفری یک اسـتان تهـران، مجموعا به 58 سـال 
و ۹ مـاه و ۲0 روز حبـس و قریـب هـزار میلیـارد ریال جزای نقدی محکوم شـده اسـت.
بـر اسـاس حکـم صـادره از ناحیـه دادگاه کیفـری یـک اسـتان تهـران، معـاون اجرایی 
سـابق حـوزه ریاسـت قـوه قضاییـه در ایـن پرونـده مجموعا به 58 سـال و ۹ مـاه و ۲0 

روز حبـس و قریـب هـزار میلیـارد ریـال جـزای نقدی محکوم شـده اسـت.
در صـورت قطعـی شـدن ایـن دادنامـه، بر اسـاس قانـون مجازات اشـد که سـی و یک 
سـال حبـس و ضبـط امـوال ناشـی از ارتشـاء و جـزای نقـدی و انفصـال ابـد از خدمات 

دولتـی اسـت، قابل اجرا اسـت.

پس از امارات نوبت به عادی سازی روابط بحرین با رژیم صهیونیستی رسید

 بهره برداری آمریکا از پروژه ایران هراسی
ترامــپ،  دونالــد 
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آمریکا  رئیس جمهــور 
رســما  جمعــه  روز 
روابط  عادی ســازی 
میان رژیم صهیونیستی 
و بحریــن را اعام کرد. 
ترامپ در حساب کاربری 
خــود در توئیتر نوشــت: 
گشــایش  یک  »امــروز 
افتاد.  اتفاق  تاریخی دیگر 
ما،  بــزرگ  دوســت  دو 
اسرائیل و پادشــاهی بحرین به توافقی برای 
صلح دست پیدا کردند. بحرین دومین کشور 
عربی است که ظرف 30 روز با اسرائیل صلح 

می کند.«
آمریــکا، رژیم صهیونیســتی و بحرین بیانیه 
مشــترکی در این خصوص منتشر کردند. در 
این بیانیه آمده است: »این، گشایشی تاریخی 
برای پیشــبرد صلح در خاورمیانه است. آغاز 
گفتگو های مســتقیم میان این دو جامعه پویا 
و اقتصاد پیشــرفته، تحول مثبت خاورمیانه را 
تداوم بخشــیده و به افزایش ثبات، امنیت و 

رونق در منطقه منجر خواهد شد.«
اســتقبال بحرین از توافق صلــح تل آویو و 
ابوظبی، اعــام خبر نزدیک بودن آغاز روابط 
رســمی میان بحرین و اسرائیل توسط مارک 
اشــنایر، خاخام یهــودی نزدیک به حکومت 
بحرین؛ گشــودن حریم هوایی بحرین برای 
پروازهای اسرائیلی به مقصد امارات؛ مخالفت 
بحرین با گنجانــدن بند مرتبط با »رد عادی 
ســازی« در نشست عادی اتحادیه عرب و ... 
مجموعه عواملی اســت که نشان از این دارد 
که بحرین پیشتر تصمیم خود را برای خیانت 
به آرمان فلسطین گرفته بوده است. همچنین 
سوابق گذشــته ارتباطات منامه و تل آویو و 
سفر اخیر وزیر امور خارجه آمریکا به اسرائیل، 
امارات، بحرین و سودان؛ گمانه زنی هایی را 
ایجاد کرده بود که پس از عادی سازی روابط 
امارات و اسرائیل، بحرین در میان شش عضو 
شــورای همکاری در جایگاه دوم برای عادی 
سازی روابط با اسرائیل قرار دارد. البته در سفر 
اخیر جراد کوشنر، مشاور ارشد رئیس جمهور 
آمریکا و مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا 
به منامه، پادشاه بحرین بر خاف مواضع اولیه 
این کشــور در خصوص عادی سازی روابط 
امارات و اســرائیل، بر اهمیت افزایش تاش 
ها برای پایان دادن به نزاع اعراب و اسرائیل 
بر مبنای راه حل دو دولت که تضمین کننده 
صلح فراگیر و تشــکیل دولت فلســطین به 

پایتختی قدس باشد، تاکید کرد.
پیشینه روابط بحرین و رژیم صهیونیستی

امضای پیمان اســلو در ســال 1۹۹3 میان 
اســرائیل و ســازمان آزادی بخش فلسطین 
)ســاف(، مقدمه ای برای شروع روابط علنی 
میان بحرین و اســرائیل شــد. این روابط از 
ســپتامبر 1۹۹۴ و ســفر وزیر محیط زیست 
اسرائیل به بحرین برای مشارکت در مذاکرات 
آب و هوایی و محیط زیســت آغاز شــد و تا 
ماقات ســلمان بن حمد آل خلیفه، ولیعهد 
بحرین با شــیمون پرز، رئیس جمهور سابق 
اســرائیل در ســال ۲000 و ماقات پنهانی 
شیمون پرز و تسیپی لیونی، وزیر امور خارجه 

سابق اسرائیل با پادشاه بحرین در سال ۲00۹ 
در نیویــورک پیش رفت. روابط طرفین که به 
ادعای بحرین در راســتای جدیت اسرائیل در 
مسیر صلح آغاز شده بود، تنها به روابط سیاسی 
منحصر نشد و بحرین در سال ۲005 ممنوعیت 
واردات کالاهای اسرائیلی را لغو کرد. همچنین 
با رونق یافتن تجارت الماس اســرائیلی، تجار 
یهودی در سال ۲013 از سوی دولت بحرین 
دعوتنامه ای برای دیــدار از بحرین دریافت 
کردند. بر اساس اطاعات منتشر شده از سوی 
ارتش رژیم اشــغالگر قدس، بحرین همکاری 
های اطاعاتی و نظامی با اســرائیل در حوزه 
های مرتبط با ایران و سازمان های فلسطینی 
نیز دارد. کانال اسکای نیوز آمریکا نیز در سال 
۲015 از مذاکرات بحرین برای خرید سامانه 
»گنبد آهنین« اســرائیل خبــر داد. دامنه این 
روابط به درز خبــر درمان اعضای خاندان آل 
خلیفه در بیمارستان های اسرائیل و همکاری 
میان مراکز دینی دو کشور نیز بسط پیدا کرده 
است. از جدیدترین ســوابق روابط بحرین با 
اسرائیل نیز می توان به سفر هیاتی از بحرین 
به ســرزمین های اشــغالی در سال ۲01۷ و 
همزمــان با اعام قدس بــه عنوان پایتخت 
اســرائیل از سوی ترامپ، میزبانی منامه برای 
برگزاری نشست موسوم به »صلح برای رفاه« 
در ژوئــن ۲01۹ )به منظور جذب ســرمایه 
گذاری در مناطق فلســطینی بر اساس طرح 
»معامله قرن« دونالــد ترامپ( و دیدار علنی 

وزیر خارجه بحرین با همتای اســرائیلی خود 
در حاشیه کنفرانس ادیان در واشنگتن در سال 

۲01۹ اشاره کرد. 
وضعیت داخلی بحرین

به رغم اینکه خانــدان حاکم بر بحرین تمایل 
خود را برای عادی ســازی روابط با اســرائیل 
پنهان نمی کردند؛ اما سلســله ای از مســائل 
داخلی و منطقه ای موجب شــده بود تا هزینه 
های احتمالی این اقدام، موجب محافظه کاری 
بیشــتر حکومت بحرین شود. ساختار حکومتی 
بحریــن که اقلیتی ســنی بر اکثریت شــیعه 
حکومت می کند، همواره این کشــور را صحنه 
مخالفت های گسترده ای با خاندان حاکم کرده 
و آرام سازی فضای داخلی و حفظ امنیت داخلی 
را در اولویت های حکومت قرار داده است. این 
در حالی است که حکومت بحرین با مشکات 
اقتصادی در زمینه کسری بودجه روبروست و در 
سال ۲01۹ سه کشور عربستان، امارات و کویت 
با بسته کمکی 10 میلیارد دلاری به دولت این 
کشــور برای تسویه بدهی های عمومی کمک 
کردنــد. عاوه بر این بحریــن دارای جمعیت 
های سیاســی )بــا کارکرد حزبی( اســت که 

طیفی از گرایش های شــیعی، بنیادگرا و سلفی 
تا نیروی لیبــرال را در بر می گیرد. این احزاب 
در واکنش به اقدام عادی ســازی روابط امارات 
و اسرائیل، موضع گیری کرده و جمعیت وفاق 
ملی اسامی، به عنوان بزرگترین حزب شیعی، 
این اقدام امــارات را محکوم کرد. همچنین 8 
جمعیت سیاسی دیگر که نماینده گرایش های 
چپگرا و ســلفی هم در آن دیده می شــدند، با 
صدور بیانیه مشترکی همه اشکال عادی سازی 
با رژیم صهیونیســتی را رد کردند و از حکومت 
خواستند در راستای هماهنگی با مواضع مردم، 
چنیــن اقداماتی را محکوم کند. بدون شــک 
مواضع جمعیت های سیاســی بحرین، نمایی 
از واکنش احتمالی مردم این کشــور به عادی 
سازی روابط با اسرائیل را ترسیم می کند که در 
روزهای آینده باید شاهد بروز علنی آن باشیم. 
از ســوی دیگر تصمیمات حکومت بحرین در 
عرصه سیاست خارجی مستقل نیست و دولت 
این کشور وابستگی سیاسی و اقتصادی عمیقی 
با عربستان دارد؛ حکومت بحرین همواره با قیام 
های داخلــی مواجه بوده که عمده ترین آن به 
بهار عربی ۲011 بــاز می گردد که با کمک و 
حمایت ریاض سرکوب شد. از حیث تجاری نیز 
عربســتان در تجارت کالا و خدمات در بحرین 
نقش عمده ای دارد. پادشــاه بحرین وابستگی 
به عربســتان را انکار نمی کند و در سفر اخیر 
)1 ســپتامبر ۲0۲0( جراد کوشنر، مشاور ارشد 
رئیس جمهور آمریکا به منامه، حمد بن عیسی 

آل خلیفه به کوشنر گفت که ثبات و همبستگی 
کشورهای حاشیه خلیج فارس در همه مواضع، 
به برادر بزرگتر یعنی عربســتان ســعودی اتکا 
دارد. وی پیش از این در سفر وزیر امور خارجه 
آمریــکا به بحرین نیز تاکید کرده بود که منامه 
بدون چراغ سبز عربستان به عادی سازی روابط 
نخواهد پرداخت. وابســتگی تصمیمات بحرین 
به عربستان در حالی است که ریاض همچنان 
برای عادی ســازی روابط با اسرائیل، خود را به 
طرح ســال ۲00۲ ملک عبداالله مقید می داند؛ 
این بدان معنی است که عربستان مانند امارات 
انگیزه ای برای تنزل از خواســته های مندرج 
در طرح ملک عبدالله نــدارد و کماکان عادی 
ســازی را منوط به تحقق برخی خواسته های 
کشــورهای عربی کرده، این مسئله ای بود که 
حکومت بحرین را برای اجرای تمایات مرتبط 
با عادی سازی روابط با اسرائیل، اندکی به تردید 
انداخته بود. نام بحرین در حالی به عنوان گزینه 
بعدی عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی 
مطرح می شــود کــه به غیر از کویت، ســایر 
اعضای شورای همکاری، روابط آشکار و مخفی 

با اسرائیل دارند.

برگ برنده ترامپ در انتخابات 
اما عادی ســازی روابط امــارات و بحرین با 
رژیم صهیونیســتی از چند بعد قابل بررســی 
اســت؛ اول اینکه قطعا عادی سازی مناسبات 
امارات متحده عربی و بحرین با اسرائیل می 
تواند به عنوان یک بــرگ برنده در انتخابات 
ریاست جمهوری ایالات متحده آمریکا برای 
دونالد ترامپ عمل کنــد؛ فردی که وضعیت 
چندان مطلوبی در این فاصله کوتاه تا برگزاری 
انتخابــات ندارد. لذا به هر میــزان که دونالد 
ترامپ بتواند برگ برنده بیشــتری را به دست 
آورد، می توانــد حمایت جــدی تر لابی های 
صهیونیســتی را از خود داشــته باشد و هم از 
آن سو افزایش این برگ برنده های انتخاباتی 
ذیل عادی ســازی مناسبات دیگر کشورهای 
عربی حاشــیه خلیج فارس با اسرائیل، عما 
مــی تواند جایــگاه او را در انتخابات پیش رو 
تغییر دهد. بنابراین دونالد ترامپ تاش جدی 
دارد تا بتواند در فرصت کوتاه مانده تا برگزاری 
زمان انتخابات، این عادی ســازی مناسبات 

دیپلماتیک انجام شود. 
آمریکا و حربه معرفی ایران به عنوان 

تهدیدی مشترک برای اعراب و 
صهیونیست ها 

اما نکته مهمتری که نباید از نگاه دور داشت 
این اســت که آمریکا و رژیم صهیونیســتی 
با عــادی ســازی مناســبات دیپلماتیک با 
کشورهای حاشــیه خلیج فارس عما سعی 

دارند موازنه امنیت در منطقه، آن هم در کنار 
مرزهای ایران تغییر پیدا کند. در همین راستا 
بود که وزارت اطاعات رژیم صهیونیســتی 
اخیرا در گزارشــی یازده صفحــه ای عنوان 
داشت که سه کشور عربی دیگر به  جز امارات، 
از جمله عربستان ســعودی، بحرین و عمان 
تمایــل دارند با این رژیــم همکاری نظامی، 
اطاعاتی و تجاری رســمی داشــته باشند. 
پس تاش برای تحقق پــروژه تغییر موازنه 
امنیت در ســایه عادی سازی مناسبات دیگر 
کشورها با اسرائیل در برابر ایران جدی است. 
در این راستا تل آویو عاوه بر پیگیری ایجاد 
تنش هر چه بیشــتر در مناسبات واشنگتن و 
تهران به دنبال افزایش و پررنگ شدن گسل 
مناســبات ایران و اعــراب از طریق پررنگ 
کردن تهدید جمهوری اسامی و تشدید گزاره 
ایران هراسی در منطقه است و از آن سو این 
شرایط به همان اندازه که شکاف تهران، هم 
با واشنگتن و هم با همسایگان عربی حاشیه 
خلیج فارس را جدی تر مــی کند، می تواند 
باعث نزدیکی مناسبات اعراب و اسرائیل شود. 
اتفاقا در سایه پیگیری و تداوم همین شرایط 

بوده است که اسرائیل توانسته به دو خواسته از 
سه خواسته عمده خود در زمان حضور ترامپ 
در کاخ سفید برسد. یعنی انتقال سفارت آمریکا 
از تل آویــو به بیت المقدس و به رســمیت 
شــناختن قدس اشــغالی به عنوان پایتخت 
اســرائیل، انضمام جولان اشغالی و همچنین 
تاش ها برای الحاق بخشی از کرانه باختری 
به سرزمین های اشغالی، ذیل معامله قرن که 
البته سومین مورد به دلیل آشفتگی وضعیت 
سیاسی درون سرزمین های اشغالی، وضعیت 
شکننده ترامپ و نتانیاهو و نیز میزان و حجم 
گسترده مخالفت های منطقه ای و جهانی با 
الحاق بخش هایی از کرانه باختری به اسرائیل 
تا کنون محقق نشده اســت. در صورتی که 
اگر طی این سال ها مناسبات اعراب با ایران 
مناسب بود و یا این میزان از همسویی جامعه 
عربی بــا تاش های آمریکا وجود نداشــت، 
عما صهیونیســت ها فرصــت انجام چنین 
اقداماتی را نداشــتند. به عبــارت دقیق تر در 
همین دو سه ســال گذشته به واسطه همین 
شــرایط حاکم بر روابط ایران و کشــورهای 
عربی حاشــیه خلیج فارس و تشــدید تنش 
تهران-واشنگتن، تل آویو به راحتی توانسته 
شرایط را به نفع خود تغییر دهد. البته این بازی 
تنها به سود اسرائیل نبوده است. چون از طرف 
دیگر خود آمریکایی ها هم به واســطه همین 
شــرایط و تداوم تنش اعراب بــا ایران ذیل 
پیگیری پروژه ایران هراسی بود که توانستند 
برخی اقدامات را در فلسطین انجام دهند. در 
این راستا از دهه ۹0 میادی روسای جمهور 
ایالات متحده به دلایــل گوناگون از انتقال 
سفارت از  تل آویو به قدس اشغالی خودداری 
می کردند، اما در سایه این میزان از تنش میان 
اعراب و ایران، ترامپ توانســت سفارت را به 
بیت المقدس انتقــال دهد و گام های بعدی 
را هــم صورت دهد. به عبــارت دیگر عاوه 
بر تنش ایران و اعراب، جنگ ســوریه، جنگ 
یمن، وضعیت لیبی، مصر، عراق و غیره راه و 
بستر هموارتری برای منافع آمریکا و اسرائیل 
شــکل داد. از این رو به روشنی می بینیم که 
صهیونیست ها در سایه افزایش تنش و جنگ 
هستند تا به اهداف خود دست پیدا کنند. پس 
بدیهی است که واشنگتن سعی داشته و دارد 
با حضور مرتب و مداوم جارد کوشــنر، مایک 
پمپئو و مایک پنس و دیگر مقامات کاخ سفید 
در کشورهای حاشیه خلیج فارس، ایران را به 
دشمن شــماره یک امنیت و صلح خاورمیانه 
تبدیل کند تا از این طریق تهران را به عنوان 
دشمن مشترک کشــورهای عربی منطقه و 
اسرائیل بدل کند. از این منظر ایالات متحده 
در تاش است با تعریف دشمن مشترک برای 
رژیم صهیونیستی و برخی کشورهای عربی 
حاشــیه خلیج فارس، شرایط را برای نزدیکی 
آنها به یکدیگر فراهم کند تا در نهایت پروسه 
عادی ســازی روابط میان اعراب و اسرائیل به 
سرانجام برســد. در این صورت عما موازنه 
امنیت بــر ضد تهران خواهد بــود. تا همین 
جای کار اکنون عاوه بر عادی شــدن روابط 
امارات و بحرین با اســرائیل، عربستان نیز به 
شرکت های هواپیمایی اسرائیل اجازه داده تا 
از حریم هوایی این کشور برای عبور به سمت 

شرق قاره آسیا استفاده کنند.

سوژه

ایالات متحده در تلاش است با تعریف دشمن مشترک برای رژیم 

صهیونیستی و برخی کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس، شرایط را 

برای نزدیکی آنها به یکدیگر فراهم کند تا در نهایت پروسه عادی سازی 

روابط میان اعراب و اسرائیل به سرانجام برسد

,,

واکنش ها به روند عادی سازی

امارات و بحرین جاده صاف کن طرح های صهیونیستی در منطقه 
دســتیار ویژه رییس مجلس در امور بین الملل در واکنش به 
عادی سازی روابط دیپلماتیک بحرین و رژیم صهیونیستی به 
حاکمان امارات و بحرین توصیه کرد که »به روزهای سخت 

بیاندیشند و از تاریخ عبرت گیرند.
حســین امیرعبداللهیان دســتیار ویژه رئیس مجلس در امور 
بین الملل در توییتر شخصی خود به عادی سازی روابط میان 
رژیم بحرین و صهیونیست ها واکنش نشان داد. متن توئییت 

وی به شرح زیر است:
»سازش رژیم  بحرین با رژیم جعلی اسراییل، خیانت بزرگ به 
آرمان اسامی و مردم فلسطین در آزادی قدس شریف است. 

حاکمان بی تدبیر امــارات و بحرین جاده صاف کن طرح های 
صهیونیستی در منطقه نباشند. به روزهای سخت بیاندیشند 
و از تاریخ عبرت گیرند. فردا دیر اســت. طناب نجات آمریکا 

سال هاست که پوسیده است«. 
پذیرش سازش ذلت بار با صهیونیست ها از سوی رژیم بحرین 

و امارات از مقاومت جهان اسام نمی کاهد
همچنیــن دبیرخانه دائمی کنفرانــس بین المللی حمایت از 
انتفاضه فلسطین مجلس با صدور بیانیه ای ضمن محکومیت 
اقدام رژیم بحرین در سازش با رژیم کودک کش صهیونیستی، 
ملت مبارزه بحرین را حامی مظلومان فلسطینی معرفی کرد.

دبیرخانه دائمــی کنفرانس بین المللی حمایــت از انتفاضه 
فلسطین مجلس شــورای اسامی با صدور بیانیه ای سازش 
میان رژیــم بحرین و صهیونیســت ها را محکوم کرد. متن 

بیانیه به شرح زیر است:
تســلیم رژیم وابســته بحرین در مقابل صهیونیســت ها و 
استکبار جهانی و تن دادن به سازش با نتانیاهوی جنایت کار 
و کودک کش که با تعالیم اسام و حقوق مشروع ملت مبارز 
و سربلند فلسطین مغایرت دارد را به شدت محکوم می کنیم.
بــی تردید ملت مبارز و حامی فلســطین بحریــن در ادامه 
مبارزات خود پاسخ این خیانت حکام دست نشانده را خواهند 

داد.
پذیرش ذلت  سازش توسط دولت های امارات متحده عربی 
و بحریــن هرگز از عزم و مقاومت ملت های جهان اســام 
نخواهد کاســت و سرزمین های اشــغالی و قدس به دست 

رزمندگان فلسطین آزاد خواهد شد.
این حاکمان باید بدانند که باز کردن پای رژیم صهیونیستی 
به منطقه خلیج فارس موضوع ساده و گذرایی نخواهد بود و 
این اقــدام نابخردانه نه تنها صلح و امنیت به همراه نخواهد 
داشت بلکه موجب ناامنی و بی ثباتی فزاینده خواهد شد که 

سازشکاران را هم در بر خواهد گرفت.
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آینده نامعلوم قیمت مسکن
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در چند  فروش مسکن 
تا 100  اخیــر 50  ماه 
درصــد افزایــش پیدا 
کرده اســت که برخی از 
فعــالان این حــوزه عدم 
کارشناســی  و  نظــارت 
قیمت  افزایــش  دقیــق، 
نرخ  بالا رفتن  و  مصالــح 
ســاخت  پروانه  صــدور 
توســط شــهرداری را از 
جمله عوامل به وجودآورنده چنین شــرایطی 

می دانند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« گروهی 
از کارشناســان گرانی مصالح ســاختمانی 
و ارتباط آن با قیمــت دلار را عامل گرانی 
سرسام آور مســکن می دانند و در آن سوی 
میدان شــهرداری را مقصر دیگر این بازی 
می پندارند و اظهار دارند که شهرداری هزینه 
صدور پروانــه را در برخــی مناطق ۶ تا ۹ 
درصد افزایش داده است. اگر  استفاده از زور 
یا سیاســت های دستوری می توانست منجر 
به  کنترل قیمت ها شــود به طور حتم اثرات 
آن را در بازار خودرو که دولت ســهم بالایی 
هم در آن دارد مشاهده می کردیم؛ پس بهتر 
است به جای استفاده از روش های نا متعارف، 
اصاح سیســتم در دســتور قرار گیرد تا  از 
مسیری حرکت کنیم که در کشورهای دیگر 

هم جواب داده است.
عدم نظارت بر ساخت و ساز در بخش 

دولتی
بی کیفیتی در ساخت و ســاز برای شــهری 
مانند مشــهد که از بعــد زلزله خیر بودن نیز 
خسارت های  اســت  ممکن  دارد  حساسیت 
جبران ناپذیــری را رقــم بزنــد کــه یک 
اقتصاد دان و کارشــناس بازار مسکن در این 
رابطه می گوید: ســازندگان برای جلو گیری 
از متضرر شدن خود باید قیمت ها را مطابق 
با شــرایط موجود بــالا ببرنــد. در بخش 
خصوصی نظارت  کافی وجــود دارد، اما در 
مورد طرح  هایی مانند مسکن مهر نمی توانند 
نظارت لازم را داشــته باشند؛ زیرا قیمت آن 

بســیار پایین اســت و با رعایت کامل تمام 
قوانین ساخت وساز قیمت تمام شده مسکن 

افزایش می یابد.
طرح مسکن مهر و ملی، قابلیت 

اجرایی شدن در بافت فرسوده را ندارند
محمد علیزاده درگفت وگو با »صبح امروز« 
می افزاید: به دلیل اینکه بافت فرسوده شهر 
در مرکز و اطراف حرم واقع شده، طرح هایی 
مانند مســکن ملی و مســکن  مهر به دلیل 
اینکــه با مصالح نــازل و ضعیف ســاخته 
می شوند قابلیت اجرا در این مناطق را ندارند. 
افزایــش قیمت ها نیز در کشــور ما مقطعی 
است که امری طبیعی محسوب می شود، اما 
متاســفانه در چند ماه اخیر قیمت ها به طور 
فزاینده ای افزایش داشــته  اســت که باعث 
می شود ســرمایه گروهی روز به روز بیشتر 
شده، اما از سوی دیگر فشار زیادی بر سایر 

اقشار وارد  شود.
وی تصریــح می کنــد: افــراد در گذشــته 
می توانســتند با چند وام و فــروش طا و 
خودرو صاحب خانه شوند، اما اکنون توانایی 
خرید یک خودروی ایرانی معمولی را ندارند 
و متاســفانه دولت نیز نتوانست این موضوع 
را به خوبی کنترل کند. درواقع مقصر اصلی 
این موضوع دولت است؛ زیرا به نظر می رسد 
که وضعیــت مردم اهمیت زیــادی برایش 

ندارد.
کاهش ارز، مسکن را ارزان نمی کند

یک انبوه ســاز مسکن در مشــهد می گوید: 

قیمت ها نسبت به چهار ماه گذشته افزایش 
قابل  توجهی داشته  که به نظر می رسد دلیل 
آن نوســانات بازار ارز اســت که با افزایش 
آن قیمت مســکن نیز افزایش می یابد، اما 
زمانی که قیمت ارز کاهش پیدا می کند هیچ 

کاهشی در قیمت مسکن به وجود نمی آید.
محمد اکبر خانی درگفت وگو با »صبح امروز« 
می افزایــد: موضوع دیگری کــه وجود  دارد 
این اســت که مردم پول خود را در بازاری 
که ســود آوری بهتری دارد، سرمایه گذاری 
می کنند و این ســرمایه دائمــا بین بورس، 
دلار، طا، خودرو و مسکن در حرکت است؛ 
یعنی هر قســمتی از بازار که خوب باشد به 

سمت آن حرکت می کند.
وی با بیان اینکه »هنگامی که قیمت مصالح 
ساختمانی افزایش می یابد بازار مسکن دچار 
التهاب می شــود« ابراز می کنــد: مصالحی 
مانند ســیمان و گچ که تا حدودی در دست 
دولت است افزایش زیادی پیدا نمی کند، اما 
یک سری از اقام تاسیســاتی و مصالح به 
دلیل وارداتی بودن آن، باعث پر هزینه شدن 
ساخت می شود که بر  روی قیمت تمام شده 

مسکن تاثیر می گذارد.
عدم تاثیر قیمت گذاری بر  روی نوسانات

اکبر خانی بــا ابراز اینکه »قیمت گذاری هیچ 
تاثیــری بر  روی نوســانات قیمــت ندارد« 
ادامه می دهد: ســایق و سبک ساخت و ساز 
متفاوت اســت؛ به همین دلیــل نمی توان 
قیمت مشخصی برای مسکن در نظر گرفت. 

عرضه آپارتمان باید با تقاضا هماهنگ باشد؛ 
زیرا در شرایط رکود به دلیل اینکه انبوه ساز 
نمی تواند واحد های خــود را کمتر از قیمت 

تمام شده بفروشد، دچار ضرر می شود.
بخــش مدیریــت و برنامه ریــزی و نظام 
مهندســی ســازمان  مســکن و شهرسازی 
بایــد تقویت شــود و مهندســان ناظر باید 
سخت گیری بیشــتری در این زمینه انجام 
دهنــد و بــه آیین نامه ها و مقــررات پایبند 
باشــند. ســاختمان هایی که در حاشیه شهر 
و بــدون پروانه ســاخته می شــوند تفاوت 

زیادی با ســاختمان های زیر  نظر شهرداری 
و سازمان نظام مهندســی دارند، اما اکنون 
وضعیــت نظارت چنــدان ایده آل نیســت . 
درواقع عدم تعادل در قیمت ها مشکل اصلی 
انبوه ســازان اســت؛ زیرا وقتی برای خرید 
کالایی ساختمانی به مغازه مراجعه می کنند 
قیمت آن را براساس قیمت خرید خود اعام 
نمی کنند، بلکه با عمده فروش تماس گرفته 

و با  توجه به قیمت روز بیان می کنند.
قیمت یک متر آپارتمان در خیابان 
شریعتی 13-16 میلیون تومان 

ســعید طیبی یکــی از متصدیان اماک در 
منطقه بلوار شــریعتی مشــهد در گفت وگو 
بــا »صبح امــروز« می گویــد: قیمت ها در 
سطح شــهر نسبت به ۶ ماه گذشته افزایش 
چشم گیری داشته است به طوری که قیمت 
آپارتمان نو ســاز در این منطقه متری 13 تا 
1۶ میلیون تومان، واحد های داخل مجتمع ۹ 
تا 11 میلیون تومان، سازه های زیر 15 سال 
ساخت ۹ تا 11 میلیون تومان، خانه ویایی 
متری 1۲ تا ۲5 میلیون تومان و تجاری نیز 

30 تا 1۲0 میلیون تومان قیمت دارد. 
شهر داری؛ یکی از عوامل گرانی

وی در خصــوص افزایش قیمــت در بازار 
مسکن تصریح می کند: شهرداری به عنوان 
یک واحد ناظر برساخت و ســاز به جای اینکه 
پروانه ها را با قیمت مناســب در اختیار افراد 
قرار دهد تا بتوانند با انبوه ســازی مشــکل 
کمبود عرضه و گرانی را حل کنند، به ازای 

هر سقف مازاد هزینه بیشتری نسبت به سایر 
طبقات از سازنده دریافت می کند که این امر 

خود یکی از علل گرانی مسکن است.
بنگاه دلالی سازمان تامین اجتماعی

طیبی ادامه می دهد: کارگری که در ســال 
گذشــته روزی ۷0 هزار تومان و در ســال 
جــاری 1۲0 هزار تومان دســتمزد دریافت 
می کند، نمی تواند با این مبلغ از پس مخارج 
زندگــی خود بر آیــد و میزان بیشــتری را 
مطالبه می کند. از سوی دیگر سازمان تامین 
 اجتماعــی تا قبل از ســال ۹0 هیچ پولی از 
سازنده دریافت نمی کرد، اما اکنون این اداره 
خود صاحب یک بنگاه  دلالی شده است و در 
یک واحد ساختمانی چند میلیون تومان پول 

از سازنده دریافت می کند.
وی بــا بیان اینکه »ســازنده 1۲ تا 18 ماه 
سرمایه اش را صرف ساخت یک ملک می کند 
و باید برایش ســود داشته باشــدمی گوید«:  
اکنــون با شــرایط فعلی ســاخت هر واحد 
مســکونی متری ۴ تــا 5.5 میلیون تومان 
هزینه دارد در صورتی  که قبا هزینه ساخت 
هر واحد مســکونی متری ۲ میلیون تومان 
بود و ســاخت هر خانه باید برای سازنده ای 
که زمان و ســرمایه خــود را صرف این  کار 
می کند حداقل 30 درصد ســود دهی داشته 

باشد.
طیبی با بیان اینکه »ایجــاد تعادل در بازار 
مسکن باید از دولت آغاز شود« می گوید: در 
دولت آقای احمدی نژاد ورود مسکن مهر به 
مقدار زیادی از هجوم موج گرانی جلو گیری 
کــرد. اکنون آقای روحانی ســخن از طرح 
مســکن ملی به میان آورده  است، اما روند 
آن بســیار زمان بر است و از هنگام اعام تا 
اجرای آن حد اقل پنج سال طول می کشد که 
در این مدت نوســانات و گرانی ها همچنان 

ادامه دارد.
فرسودگی ۴5 درصد از بافت شهر

وی بــا توضیح اینکه مســکن مهری که با 
۷0 میلیــون تومــان افــراد را صاحب خانه 
کــرد اکنــون 300 میلیون تومان اســت، 
تشــریح می کند: در هر پــروژه ای ابتدا باید 
زیر ســاخت های آن انجام شود تا از کیفیت 
لازم برخوردار باشد. دولت می توانست طرح 
مســکن مهر را در بافت فرسوده داخل شهر 
اعمال کند تا هزینه هایی مانند انشعاب آب، 
برق، گاز و... از آن کاســته  شود. اکنون ۴5 
درصد بافت فرســوده در مشهد وجود دارد 
و اگر دولت وارد این موضوع می شــد و به 
صورت انبوه شــروع به ساخت این زمین ها 

می کرد قیمت ها تعدیل می شد.
 طیبــی در خصوص تاثیــر قیمت گذاری بر  
روی تعدیل قیمت ها می گوید: قیمت گذاری 
در  صورتی موجب تعدیل قیمت ها خواهد  شد 
که در هر منطقه یک کارگروه ایجاد شود و 
چند نفر کارشناس در آن وجود داشته  باشند. 
همچنین تمام فایل های ثبتی آن منطقه به 
این افراد ارجاع و پس از بررسی لازم قیمت  

آن به طور دقیق مشخص و اعام شود.
یکی دیگر از متصدیــان اماک در منطقه 

شــهید مطهری مشــهد می گوید: آپارتمان 
ســند دار در این منطقــه حداکثر متری  15 
میلیــون تومان و وکالتی نیــز از 8.5 تا 10 
میلیون تومان است همچنین منزل ویایی 

نیز حد اقل 13 میلیون تومان قیمت دارد.
رضا ســلطانی در گفت وگو با »صبح امروز« 
می افزایــد: قیمت ها در بازار هــر روز دچار 
نوســان اســت و مصالح نیــز از این قاعده 
مستثنی نیســت، اما یکی از مشکاتی که 
نقش زیادی در افزایش قیمت مسکن دارد، 
اخذ هزینه بالا برای صدور پروانه ســاخت 
توســط شــهرداری اســت و انبوه سازان و 
مشاوران اماک هیچ نقشی در این موضوع 

ندارند.
انبوه سازان سودی از تورم نمی برند

وی با بیان اینکــه »از آن جایی که نظارت 
چه در حوزه ساخت وســاز و چــه در حوزه 
قیمت گذاری بسیار ضعیف است و این بازار 
نیز مانند ســایر بخش ها جولان گاه دلالان 
و ســود جویان شده  اســت« ادامه می دهد: 
برخی افراد فکــر می کنند که افزایش تورم 
برای سازندگان مسکن سود کانی دارد در  
صورتی که بدین شــکل نیست، بلکه قیمت 
تمام شــده برای آن ها نیز بسیار بالا  است. 
زمانی که قیمــت دلار افزایش پیدا می کند 
قیمت مســکن نیز بــالا مــی رود درحالی 
که با کاهــش ارز تغییر زیــادی در قیمت 
مسکن ایجاد نمی شود. دولت باید با نظارت 
کافی جلوی  این گونــه اتفاقات را بگیرد، اما 
متأسفانه قیمت ها مانند سونامی در حال بالا 

آمدن است.
در گفت وگو با شــهروندان به نظراتی واحد 
رسیدیم بســیاری آنان عنوان می کردند که 
چندین سال است که در حال پس انداز برای 
خرید خانه هســتند، اما هر بار که قصد خرید 
پیدا می کنند قیمت هــا  افزایش پیدا می کند 
و دلالان و ســود جویان روز بــه روز در حال 
ثروتمند شدن هستند و مردم عادی هر  روز 
فقیر تر می شــوند و هیچ واحد نظارتی وجود 
نــدارد تا جلوی این بی نظمــی و اختال را 

بگیرد و مشکل اقتصادی مردم را حل کند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به 
دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00۶00113۹ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  
مالکانه و بامعارض متقاضی آقای علی سالاران فرزند غامعلی به شماره شناسنامه 5۶ صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت  3۶۶/۲۷ متر مربع) سیصد وشصت وشش وبیست وهفت صدم مترمربع( قسمتی از پاکـ ۴33 فرعی 
از اراضی دیزقند پاک ۲31  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری  مع 
الواسطه از مالک رسمی حسین دودل محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  
شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۶/۲3/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۷/8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

***********************************************
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به 
دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00۶001310 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  
مالکانه و بامعارض متقاضی آقای سید حسین مهدیزاده فرزند سید جعفر به شماره شناسنامه  1۲ صادره از تربت حیدریه نسبت به 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۶/۶۶ متر مربع ) بیست وشش وشصت وشش صدم متر مربع( قسمتی از پاکـ باقیمانده 
۴۴۲ فرعی   اراضی شــاهده پاک 1۲۹ اصلی دهســتان اربعه  واقع درخراسان رضوی بخش یک حوزه  ثبت ملک تربت حیدریه 
خریداری مع الواسطه از مالک رسمی محمد علی ذاکری محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۶/۲3/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۷/8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

اسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شــرکت مواد غذایی نگین گســتر سناباد شــرکت با مسئولیت محدود به شــماره ثبت ۴0۹85 و شناسه ملی 
103805۶۷۶10 به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 01/08/13۹8 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آقای مجتبی شــاهیان با کد ملی : 0۹۲0۷۶۶۴81و خانم جمیله تشکری با کد ملی : 0۹۴58۷8۹۷۴ به سمت اعضای هیئت 
مدیره برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری مشهد )۹8۲۶۶۲(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی مروارید گوهر طوس شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۴3۶۹۹ 
و شناسه ملی 103805۹۷005 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 10/03/13۹۹ و نامه شماره 3۹۴3/1۲8/۹۹۲ 
مورخ 0۹/0۴/13۹۹ اداره کل میراث فرهنگی صنایع دســتی وگردشگری خراسان رضوی ونامه شماره 1۴0۴۹ مورخ 0۴/0۴/13۹۹ 
سازمان هواپیمایی کشوری تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 -خانم زهرا اسامی فرد با دریافت مبلغ 000/ 50 ریال از صندوق شرکت 
از شــرکت خارج گردید آقای هادی نعمتی با دریافت مبلغ 000 /300 ریال از صندوق شــرکت سرمایه خود را از 000/ ۶00 ریال به 
000 /300 ریال کاهش داد. در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 000/ 350 /1 ریال به 000/000/ 1 ریال کاهش یافت وماده مربوطه 
در اساسنامه اصاح گردید اخرین میزان سهم الشرکه شرکا به شرح ذیل میباشد آقای هادی نعمتی 000/ 300 ریال سهم الشرکه کد 
ملی 0۹۴118۴۶1۷ خانم معصومه بابایی 000/ 300 ریال سهم الشرکه کد ملی 0۹3۹018888 خانم محبوبه رفیعی 000/ 50 ریال 
سهم الشرکه کد ملی 0۹0۲3۶1۲۹5 آقای فواد جهانی 000/ 300 ریال سهم الشرکه کد ملی 0۹۲3133038 خانم مریم زلکی شاه 
آبادی 000/ 50 ریال سهم الشرکه کد ملی 18۲۹۴۷18۲1 اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۶5۹(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت مواد غذایی نگین گستر سناباد شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۴0۹85 و شناسه ملی 103805۶۷۶10 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 01/08/13۹8 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - نام شرکت به » نگین گستر سناباد 
» تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصاح گردید. - موضوع شرکت به شرح ذیل تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصاح 
گردید: اداره سالن های نمایش و برگزاری مراسم ها و جشن ها ویا کنفرانس ها-امور مربوط به محیط زیست و فعالیت های زیست 
محیطی-موضوعات مربوط به تجارت الکترونیک به صورت غیر هرمی و غیر شبکه ای -تصدی به فعالیت در زمینه کاریابی، مشاوره 
شغلی، ارائه تسهیات به جویندگان کار، مشاوره روابط کارو کارگر پس از اخذ مجوزهای لازم و ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله 
اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشــد. - خانم بنفشه حکمت با پرداخت مبلغ ۲00000ریال و خانم جمیله تشکری با پرداخت مبلغ 
3۹0000 ریال به صندوق شرکت در ردیف شرکاء قرار گرفتند. در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 1000000 ریال به 15۹0000ریال 
افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصاح گردید. لیست سهم الشرکه شرکا بعد از افزایش سرمایه به شرح ذیل می باشد: آقای 
مجتبی شاهیان ۷0000 ریال خانم طاهره نعیمی خامه کار 300000 ریال خانم بنفشه حکمت ۲00000 ریال و خانم جمیله تشکری 

3۹0000 ریال اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۶۶0(
تاسیس، تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت مواد غذایی نگین گستر سناباد شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۴0۹85 و شناسه ملی 103805۶۷۶10 
به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 01/08/13۹8 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : جمیله تشکری به سمت مدیرعامل و عضو هیئت 
مدیره با کد ملی : 0۹۴58۷8۹۷۴ و مجتبی شــاهیان به سمت رئیس هیئت مدیره با کد ملی : 0۹۲0۷۶۶۴81 برای مدت نامحدود 
انتخاب گردیدند. کلیه چکها و اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور رسمی و بانکی با امضاء منفرد رییس هیات مدیره همراه با مهر شرکت 
معتبر خواهد بود. اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۶۶1(

اسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت مواد غذایی نگین گستر سناباد شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۴0۹85 و شناسه ملی 103805۶۷۶10 
به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 01/08/13۹8 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای مجتبی شاهیان 
با کد ملی : 0۹۲0۷۶۶۴81و خانم جمیله تشــکری با کد ملی : 0۹۴58۷8۹۷۴ به ســمت اعضای هیئت مدیره برای مدت نامحدود 
انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۶۶۲(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت حمل ونقل بین المللی اترک بار خراسان شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۷۷55 و   
شناسه ملی 10380۲35503 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۲0/05/13۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : نشانی 
مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس استان خراسان رضوی ، شهرستان مشهد ، بخش مرکزی ، شهر مشهد، محله هنرستان ، 
بلوار گلشن ]هفت تیر 8- هنرستان ۹[ ، بلوار هفت تیر ، پاک 0 ، برج آرمیتاژ ، طبقه پنجم ، واحد 50۲ کدپستی ۹1۷8۷۷۲8۹0 تغییر 
یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۶۶3(

تاسیس، تغییرات شرکت
تاسیس شرکت سهامی خاص پرتو نور بهرنگ تابان درتاریخ 0۹/10/13۹8 به شماره ثبت ۷0۷8۶ به شناسه ملی 1۴0088۷۹۴۷۹ ثبت 
و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خاصه آن به شرح زیر جهت اطاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :خرید و فروش واردات 
و صادرات کلیه کالاهای مجاز بازرگانی ،ارائه کلیه خدمات و تسهیات در امر تجارت داخلی و بین المللی ، اخذ نمایندگی از شرکتهای 
داخلی و خارجی ، اعطای نمایندگی به سایر اشخاص حقیقی و حقوقی ، تشکیل دفاتر نمایندگی در داخل و خارج از کشور به منظور اهداف 
شرکت ، شرکت و مشارکت در سایر شرکتهای داخلی و خارجی با خرید سهام انعقاد قرارداد ، شرکت در مناقصات و مزایدات خصوصی 
و دولتی ، اخذ وام و اعتبار از بانکها و مؤسسات مالی و هرگونه فعالیت مجاز در رابطه با موضوع شرکت . ارائه کلیه خدمات و تسهیات 
در امر تجارت داخلی و بین المللی ـ شرکت و مشارکت در سایر شرکتهای داخلی وخارجی با خرید سهام انعقاد قردادها،طراحی و ساخت 
مونتاژ- اجرای کلیه فعالیت ها در صنعت برق شامل انتقال برق ، سیستم های توزیعی – پست دیزل – ترانس تابلو - تجهیزات برق 
بدون وقفه ، شارژ باتری کابل سیستم های روشنایی، ساختمان و معابر طراحی،ساخت، مونتاژ و اجرای کلیه فعالیت ها در سیستم های 
کنترلی و ابزاردقیق در صنایع نفت و گاز ، پتروشیمی، سیمان ،آب و برق . طراحی، ساخت،مونتاژ و اجرای کلیه فعالیت ها در تاسیسات 
صنعتی اداری و خانگی شامل سیستم های تهویه مطبوع لوله کشی ، دارت کشی، سیستم های اعان و اطفای حریق ، دوربین های مدار 
بسته ، سیستم های پنوماتیک )بادی( و هیدرولیکی . طراحی ، ساخت و مونتاژ و اجرای کلیه فعالیت ها در زمینه سیستم های کامپیوتری 
، سیستم های شبکه صنعتی و اداری ، سیستم های انتقال داده . طراحی ساخت و مونتاژ و اجرای کلیه فعالیت هادر صنعت آب - تصفیه 
خانه - ایستگاههای پمپاژ- انتقال آب ، لوله کشی . طراحی ، ساخت و مونتاژ و اجرای کلیه فعالیت ها در زمینه ابنیه . طراحی ، ساخت 
و نصب و راه اندازی ، نگهداری و پشتیبانی تجهیزات و سیستمها و ماشین آلات و تاسیسات صنعتی، اجرای کلیه کارخانجات صنعتی، 
ایجاد و راه اندازی پایلوت کارگاه و کارخانجات و ارائه خدمات مشاوره و مدیریت سیستمی، اجرای پروژه های مربوط به کشت و صنعت 
و معادن خدمات نرم افزاری به ســفارش مشتری طراحی و اجراء و نظارت و نگهداری کلیه سیستمهای تاسیسات صنعتی ، ساختمانی 
و مکانیکی و الکترونیکی ، توزیع سیســتمهای کنترل ابزار دقیق اتوماسیون مدیریت بر تاسیسات ساختمان ،ساختمانهای بلند مرتبه و 
کارخانجات تاسیساتی مدیریت و کنترل سیستمهای سخت افزاری و نرم افزاری شبکه های کامپیوتری ،سیستمهای اعان حریق ،نور 
پردازی و روشنایی نمای ساختمان از قبیل مسکونی ، اداری درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از 
تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان خراسان رضوی ، شهرستان مشهد ، بخش مرکزی ، شهر مشهد، محله آب و برق ، بلوار 
پیروزی ، بن بست پیروزی5۶]شهیدسلیمان خرمی[ ، پاک ۲۶ ، طبقه اول کدپستی ۹1۷۹1۷5۶13 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت 
است از مبلغ 1000000 ریال نقدی منقسم به 100 سهم 10000 ریالی تعداد 100 سهم آن بی نام عادی مبلغ 1000000 ریال توسط 
موسسین طی گواهی بانکی شماره 1۶۷3۶555 مورخ 18/0۹/13۹8 نزد بانک بانک مسکن شعبه صارمی با کد ۴۴۴۶ پرداخت گردیده 
است اعضا هیئت مدیره خانم ناهید جهانشاهی به شماره ملی ۲1۲1۹۴88۶۴و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای 
اسمعیل جهانشاهی به شماره ملی ۲۲۴۹5388۶۷و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای مرتضی اسفندیاری به شماره ملی 
۴8۷۹۹۷3۲۹۷و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال و به سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و 
اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء 
آقای مرتضی اسفندیاری همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای سیدکاظم کاظم زاده 
اقایی به شماره ملی 0۹3۴358۹8۲ به سمت بازرس علی البدل به مدت یک سال مالی خانم ربابه ربانی به شماره ملی ۲۲۴۹58۴53۲ 
به سمت بازرس اصلی به مدت یک سال مالی روزنامه کثیر الانتشار صبح امروز خراسان رضوی جهت درج آگهی های شرکت تعیین 
گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )۹8۲۷8۶(
مفقودی

برگ ســبز خودرو ســواری سیســتم رنو تیپ L8۴K۴M مــدل 138۷ به شــماره پاک ۹۴ ایــران 33۲ ج ۶۷  به شــماره موتور 
K۴MD81۲D18۶۲1۷ و شماره شاسی NAPLM1BOF810010۲8 مربوط به فهد یوسف زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

میباشد.
مفقودی

ســند و برگ ســبز خودرو سواری سیستم پیکان تیپ 1۶00i مدل 138۲ به شــماره پاک ۲۴ ایران ۶5۲ س ۲۶  به شماره موتور 
11۲8۲03۲8۶۹ و شماره شاسی 8۲55۷31۲ مربوط به رحیم شهروئی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
 K۴MD81۲D18۶۲1۷ مدل 138۷ به شماره پاک ۹۴ ایران ۶۷۹ ج ۲5  به شماره موتور L8۴K۴M سند خودرو سواری سیستم رنو تیپ

و شماره شاسی NAPLM1BOF81001۲8 مربوط به فرحناز صالحی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

علیزاده: از آنجا 
که بافت فرسوده شهر 
در مرکز و اطراف حرم 
واقع شده، طرح هایی 
مانند »مسکن ملی« و 
»مسکن  مهر« به دلیل 
اینکه با مصالح نازل و 
ضعیف ساخته می شوند 
قابلیت اجرا در این 
مناطق را ندارند

اکبر خانی: 
عرضه آپارتمان باید 
با تقاضا هماهنگ 
باشد؛ زیرا در شرایط 
رکود به دلیل اینکه 
انبوه ساز نمی تواند 
واحد های خود را کمتر 
از قیمت تمام شده 
بفروشد،دچارضرر 
می شود

طیبی: قیمت 
آپارتمان نو ساز  متری 
13 تا 16 میلیون تومان، 
واحد های داخل مجتمع 
۹ تا11 میلیون تومان، 
سازه های زیر پانزده سال 
ساخت ۹ تا 11 میلیون 
تومان، خانه ویلایی متری 
12 تا 25 میلیون تومان 
و تجاری نیز 3۰ تا 12۰ 

میلیون تومان قیمت دارد
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تولد انسانی خاص با کروموزمی
 اضافه بنام عشق

منیژه قهرمانی
تولــد فرزند برای والدین بســیار لذت بخش اســت، 
مســئولیت انسانی را قبول کرده و تمام عمر در جهت 
رشــد و پرورش فرزند خود تاش می کنند تا بهترین 
انســان را تحویل جامعه بدهند. مثل همه اتفاق های 
پیش بینی نشده زندگی گاهی در این مسیر تفاوت هایی 
بوجود می آید که گاه مســیر رشــد و پرورش فرزند با 
ســختی هایی مواجه می شــود که والدین در قدم اول 

برای پذیرش دشواری زیادی را متحمل می شوند.
تولد فرزندی با یک کروموزم اضافه جزو این موارد اســت که برحســب نشانگانی که 
دارند »سندرم داون« نامیده می شوند. در حال حاضر با اطاعاتی که افراد از محیط های 
آموزشــی، فضای مجازی، صداوسیما و... دارند شناخت بهتری نسبت به این تفاوت به 

دست آورده اند.
فرزند دارای نشــانگان »ســندروم داون« در ظاهر خود دارای نشانه هایی است که او را 
متفاوت از بقیه می کند و پزشــک در لحظه تولد متوجه آن می شــود. چشمانی مورب، 
ابروهایی کشــیده، بینی کوچک و بدنی شل تر نسبت به نوزاد عادی، دست های کوتاه، 
خطوط نامنظم کف دست، انگشت کوچک دست یک –که به اندازه یک بندونیم است- 
از تفاوت های این دســت از افراد است. همچنین مشکل قلبی، ریوی، گوارشی، مشکل 
تیرویید، کاتاراکت نوزادی و... در بعضی از نوزادان با نشانگان داون وجود دارد. هر چند 
که همه نوزادان تمام این عایم را ندارند، اما در برخی کمتر و در برخی شــدت وجود 

چنین عایمی بیشتر است.
در حال حاضر با پیشــرفت علم و تکنولوژی می توان در دوران جنینی تشخیص داد که 
نوزاد دچار ســندرم داون هست یا نه که. هر چند گاهی پزشکان و آزمایش ها دچار خطا 
می شوند و ما هنوز در جامعه شاهد به دنیا آمدن این دسته از انسان های بامحبت هستیم. 
قدم اول پس از به دنیا آمدن نوازاد با نشــانگان داون اطاع دادن به والدین اســت که 
اگر این امر، توســط فردی متخصص و آگاه انجام شود والدین دچار تشویش، نگرانی و 
ناامیدی نخواهند شد و مسئولیت فردی را می پذیرند که کار و حمایت بیشتری را برای 

شکوفا شدن می طلبد.
پذیرش فرزند، نکته دیگری است که بسیار اهمیت دارد. درواقع زمانی که والدینی فرزند 
خود را آن گونه که هســت با هر شــرایط بپذیرن،د طوری او را پرورش می دهند که به 
صورت ناخوداگاه جامعه نیز چنین فردی را با این ویژگی خاص، پذیرا می شــود. در این 
راستا نیاز است تا والدین پس از آگاهی مناسب در مورد این تفاوت فرزندشان، باید سعی 
کنند اطاعات خود را در این زمینه افزایش دهند، کتاب هایی مطالعه کنند که به آن ها 

کمک کند تا بهتر در مسیر آموزش وپرورش فرزند خود قرار بگیرند.
همچنین نیاز است با نظر پزشــک متخصص سامتی جسمی فرزند خود را –وضعیت 
قلبی، ریوی، دســتگاه گوارش، تیرویید و...- بررســی کنند و اگر مشکلی وجود داشت 
درمان را شــروع کنند. پس از آن بایستی مراحل توانبخشی فرزند خود را پیش بگیرند. 
درواقــع بایــد کمک کرد تا کــودک مراحل رشــد حرکتی را طی کنــد و کاردرمانی، 
گفتاردرمانــی، بازی درمانی و مشــاوره والدین را در زمان مناســب خودش انجام داد تا 

تأخیرها به حداقل برسد. 
 باید توجه داشــت آنچه که از همه مهمتر اســت رفتار اجتماعی و ارتباط درست است. 
زمانی که والدین بتوانند مســیر آموزش وپرورش فرزند خود را به شیوه ای درست پیش 
ببرند با همه سختی ها و پستی و بلندی هایی که این راه دارد با دیدن پیشرفت فرزندشان 
لذت وصف ناشــدنی را حس خواهند کرد و دیگر از آن ترس، نگرانی و ناامیدی خبری 
نیست؛ چراکه انسانی مستقل تربیت کرده اند که مهارت زندگی کردن را دارد و با اندک 
حمایتی به بهترین نحو زندگی می کند. ما انسان ها باید تفاوت ها را بپذیریم و در کنار هم 
با مهربانی و در صلح و آرامش زندگی کنیم. متأســفانه دنیای امروز زیبا نیست، اما باید 
شروع کنیم و امیدوار باشیم که با عشق ورزیدن به یکدیگر می توانیم آن را زیبا کنیم.

خبر

احتمال شیوع مجدد اپیدمی های قدیمی 
یــک فوق تخصص عفونی کــودکان با اشــاره به تأثیراتــی که عــدم مراجعه برای 
واکسیناســیون بر بروز بیماری ها به همراه دارد، گفت: عدم مراجعه برای واکسیناسیون 
نه تنها از کرونا پیشــگیری نمی کند، بلکه می تواند مشکاتی را در حوزه سایر بیماری ها 
ایجاد کند. درواقع زمانیکه واکسیناسیون را برای کودکان انجام ندهیم، بیماری هایی که 
مدت هاست در کشــور وجود ندارند، مجددا بروز پیدا می کنند.به گزارش »صبح امروز« 
و به نقل از ایســنا، عبدالله کریمی با اشاره به نزدیک شدن فصل سرما، درباره وضعیت 
تزریق واکســن آنفلوآنزا در کودکان، اظهار کرد: کودکان بالای ۶ ماه و تا پنج سال باید 
واکســن آنفلوانزا را تزریق کنند. البته اگر واکسن به میزان کافی نبود، حداقل کودکان 
بالای ۶ ماه تا زیر دو سال حتما باید این واکسن را تزریق کنند. در عین حال زنان باردار 
و افرادی که به بیماری های مزمن، نقص سیســتم ایمنی و... مبتا هستند، کادر درمان 

و. ... باید از واکسن آنفلوانزا استفاده کنند.
کریمی ادامه داد: وقتی با یک پاندمی مواجه می شــویم، نباید پاندمی را با معضلی دیگر 
مواجه کرده و بخواهیم مشــکل را با مشــکلی دیگر حل کنیم. باید توجه کرد که عدم 
مراجعه برای واکسیناسیون نه تنها از کرونا پیشگیری نمی کند، بلکه می تواند مشکاتی 
را در حوزه ســایر بیماری ها ایجاد کند. باید توجه داشــت راه پیشگیری از کرونا، عدم 
واکسیناسیون بیماری های دیگر نیســت. زمانیکه واکسیناسیون را برای کودکان انجام 

ندهیم، بیماری هایی که مدت هاست در کشور وجود ندارند، مجددا بروز پیدا می کنند. 
به گفته وی اگر مردم نســبت به واکسیناسیون فرزندان شان اقدام نکنند، مطمئنا بعد از 
مدتی شــاهد شیوع مجدد بیماری هایی هســتیم که سال هاست ریشه کن و یا کمرنگ 
شــده اند؛ به طوری که افرادی که واکســن تزریق نکرده اند، به تدریج افزایش یافته و 

منجر به بروز و اپیدمی این بیماری ها می شود.
تجربه دیگر کشورها در بازگشایی مدارس

وی در رابطه با بازگشــایی مدارس و تجربه دیگر کشــوها در ایــن زمینه توضیح داد: 
بســیاری از کشــورهای اروپایی مانند دانمارک، فناند، ایتالیا و بسیاری از ایالت های 
آمریــکا، چین، ژاپن، جمهوری کره و.... در صدد بازگشــایی مدارس بوده و یا برخی از 
آن ها مدارس را باز کرده اند، اما این موضوع شــرط و شــروطی دارد و پاسخ یونیسف و 
ســازمان بهداشــت جهانی نیز در این زمینه بله یا خیر صِرف نیست. معیارهایی در این 
زمینه در نظر گرفته شــده اســت؛ یکی از معیارهای مهم بازگشــایی این است که هر 
منطقه ای در چه وضعیتی قرار دارد. آیا پرخطر یا کم خطر اســت و یا در خطر متوســط 
قرار دارد؟ اگر تعداد موارد مبتای جدید در 100 هزار نفر کمتر از 10 نفر در هفته باشد، 
تســت PCR در افراد تست شــده کمتر از پنج درصد مثبت شود و افرادی که با عائم 
شــبه کووید-1۹ بــه درمانگاه ها مراجعه می کنند، کمتر از پنج درصد باشــند، می توان 
مــدارس را با در نظر گرفتن حمایت های دولت، آمادگی مردم و فراهم شــدن الزامات 

بازگشایی، باز کرد.
به گفته این اســتاد دانشــگاه اگر تعداد موارد مبتای جدید بین 10 تا 100 در هر 100 
هزار نفر باشد یا میزان مثبت تست PCR و یا بیماران با عائم شبه کووید-1۹ بین پنج 
تا 10 درصد باشــد، در اینجا باید دوگانه عمل کرد و بازگشایی کامل می تواند خطرناک 
باشد. باید به نحوی عمل کرد که هم آموزش از راه دور وجود داشته باشد و هم آموزش 
با حضور محدود افراد که در این صورت می توان از 50 درصد ظرفیت مدارس اســتفاده 
کــرد و حضور را بــرای دروس اصلی و مهارت ها نگه داشــت. در عین حال اگر تعداد 
مبتایان جدید در هفته بیش از 100 نفر در هر 100 هزار نفر باشد، میزان تست مثبت 
PCR و یا بیماران با عائم شــبه کووید-1۹ بیش از 10 درصد باشد، آموزش تا اطاع 
ثانوی باید کاما مجازی باشد. این سه فاکتور را باید هر دو هفته تکرار کرد و اگر موارد 
کووید-1۹ قطعی یا محتمل و یا شــبه کرونا، شــیب نزولی داشت، می توان مدارس را 

بازگشایی کرد و بر اساس آن تصمیم گرفت.

یادداشت

آیا پروتکل های بهداشتی در مدارس طبق گفته رئیس جمهور و وزیر آموزش وپرورش رعایت می شود؟

تلاش می کنیم، اما نمی شود! 
سارا ایزدخواه/ بازگشایی امسال مدارس 
با شرایط متفاوتی همراه بود؛ بیماری کرونا. 
این بیماری و شیوع گســترده آن در کشور 
منجر شــده تــا پــس از کش وقوس های 
بسیار ســال تحصیلی جدید در 15 شهریور 
ماه ســال جاری آغاز شود. این بازگشایی با 
مخالفت های بسیاری از جمله مخالفت ستاد 
مقابله با کرونا در تهران روبه رو شد، اما معاون 
آموزش ابتدایــی وزارت آموزش و پرورش در 
واکنش بــه این مخالفت ها گفت: »ما اعام 
کردیم در هر صورت ســامت دانش آموزان 
برای ما اولویت اســت، طبیعتا در شــرایطی 
که ســامتی دانش آموزان مورد تهدید باشد 
از بستر فضای مجازی و سایر بسترها برای 
آمــوزش اســتفاده می کنیــم. آموزش های 
حضوری تاثیــر بیشــتری دارد، اما واکنش 
این شرایط یک انتخاب نیست، بلکه شرایط 

اجباری است«.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« کشورهای 
موفق معیارهایی را برای بازگشایی مدارس 
با توجه بــه وضعیت بیماری کرونا در جامعه 
خود در نظر گرفته اند؛ یکی از معیارهای مهم 

بازگشایی این است که هر منطقه ای در چه 
وضعیتــی قرار دارد. آیــا پرخطر یا کم خطر 
اســت و یا در خطر متوســط قرار دارد؟ اگر 
تعداد مــوارد مبتای جدید در 100 هزار نفر 
  PCRکمتر از 10 نفر در هفته باشــد، تست
در افراد تست شده کمتر از پنج درصد مثبت 
شــود و افرادی که با عائم شبه کووید-1۹ 
به درمانگاه ها مراجعه می کنند، کمتر از پنج 
درصد باشــد، می توان مدارس را با در نظر 
گرفتن حمایت هــای دولت، آمادگی مردم و 

فراهم شدن الزامات لازم، بازگشایی کرد.
مــدارس ایــران حتی در مناطــق قرمز نیز 
بازگشایی شده اند؛ بنابراین نوع سیاست های 
اعمال شــده برای آموزش به دانش آموزان 
برگرفتــه از برنامه ای مشــخص نیســت و 
حتی از تجربه و عملکرد کشــورهای موفق 
در این زمینه اســتفاده نشده است. از جمله 
انتقاداتی که بــه رئیس جمهور در این رابطه 
وارد شــد عدم حضــور وی برای جشــن 
بازگشــایی مدارس بــود. همانطور که علی 
یازدهم  مجلس  نماینده  فیروزجانی،  کریمی 
اشــاره کــرده »آقای روحانــی حتی حاضر 
نیســت به صورت نمادین در مدرسه ای برای 
به صدا درآوردن زنگ آغاز ســال تحصیلی 
بازگشــایی مدارس  یابد«.وضعیت  حضــور 
تناقضات زیادی را به همراه داشــت از دیر 
اطاع دادن برای حضــور دانش آموزان در 
مدارس گرفته تا نبود شیوه ای مشخص برای 
تدریس. در ابتدای امر وزیر آموزش وپرورش 
پس از اعام ناگهانی از بازگشــایی مدارس 
و حضور فیزیکــی دانش آموزان توضیح داد 
که: »مدارس بسیاری داریم که دانش آموزان 
آن هــا انــدک بــوده؛ بنابرایــن رعایــت 
پروتکل های بهداشــتی امکان پذیر است. در 
مناطقی که امکان رعایت پروتکل ها با تعداد 
دانش آموزان یک مدرسه وجود ندارد متناسب 
با مســاحت کاس و مدرسه دانش آموزان را 
تقســیم بندی کرده و تعدادی روزهای زوج 
و تعــدادی روزهای فرد به مدرســه می آیند 
و ســایر آموزش هــا مجازی اســت«. این 
درحالیســت که هنوز با گذشــت یک هفته 
از آغاز مدارس وضعیت ســامانه شاد و نحوه 

آموزش در آن مشخص نشده است.

براساس شــیوه نامه  بازگشایی مدارس که از 
ســوی وزیر آموزش و پرورش اباغ شده، در 
محیط های آموزشی گروه بندی مخاطبان در 
نظر گرفته شده اســت. بر این اساس »باید 
تعداد دانش آمــوزان و معلمانی که با هم در 
یک زمان و مکان در تماس چهره به چهره 
هستند تا حد امکان به حداقل ممکن برسد. 
بــرای تحقق این امر بایــد دانش آموزان به 
نحوی گروه بندی شوند که فاصله اجتماعی 
بهداشتی  دســتورالعمل های  در  تاکید  مورد 
رعایت شــود. همچنین دانش آموزانی که در 
یــک روز در کاس نیســتند باید به نحوی 
مدیریت شوند که مشغول به انجام کارهای 
مرتبط با برنامه درســی خود باشند. معلمان 
باید برنامه هایی را تهیــه کنند که بتوانند از 
با حضور دانش آموزان  طریق آن متناســب 
در کاس و در فضای مجازی، فعالیت های 

یادگیری آن ها را پوشش دهند«.
اولیــن تناقضی کــه این شــیوه نامه با نوع 
عملکرد مدارس دارد عدم شــفافیت از تعداد 
دانش آمــوزان و فضایی اســت کــه در آن 
تحصیــل می کنند. وزیــر آموزش وپرورش 
فرامــوش کــرده کــه بخشــی از مدارس 
غیردولتی است و فضایی که در این مدارس 
وجود دارد از اســتانداردهای لازم برخوردار 
نیســت. تعداد دانش آموزان یک کاس اگر 
چه که 10 نفر یا شــاید تا 8 نفر باشــد، اما 
گویا به این نکته توجه نشــده که مســاحت 
برخی از کاس ها در مدارس غیردولتی کمتر 
از 15 متر اســت و گاهــی پنجره هم ندارد! 
در این شــرایط معلم و دانش آموزان چگونه 
می توانند بــا آرامش خاطر در کاس حضور 

داشته باشند؟
از ســویی دیگر برخــی از مــدارس برای 
حذف روزهای پنجشــنبه از برنامه  درســی 
خود، ســاعت کا س ها را تا 1۴ بعداز ظهر 
قرار داده اند و حتی به همان شــیوه گذشته؛ 
یعنی حضور یک ساعت و ۴5 دقیقه معلم و 
دانش آموز در کاس به ویژه در مقاطع دوره 
متوسطه. در این شرایط رعایت پروتکل های 

بهداشتی امری غیرممکن خواهد بود. 
نکته دیگر عدم توجه به نوع آموزش  معلمان 
اســت. اگرچه که در ابتدای امــر تأکید بر 

حضور حتمی دانش آمــوزان در مدارس بود، 
اما پس از مدتی رویه وزیر آموزش وپرورش 
و حتی معــاون اول رئیس جمهــور در این 
زمینه تغییر کرد. همانطورکه در 18 شهریور 
ماه ســال جــاری، اســحاق جهانگیری در 
ایــن رابطه گفته» براســاس آنچه که وزیر 
آموزش وپــرورش نیــز اعام کرده اســت، 
خانواده ها هیچ اجبــاری برای نحوه آموزش 
فرزنــدان خود ندارنــد و روش های مختلف 
و متنوعی پیش روی جامعــه قرار گرفته و 
خانواده ها می توانند هر روشــی که مناسب 
می داننــد را انتخاب کنند«. مســلما زمانی 
کــه چنیــن اظهارنظراتی مطرح می شــود 
باید شــرایط لازم برای عملیاتی کردن آن 
نیز وجود داشته باشــد. وجود انواع مدارس 
در نظام آمــوزش و پرورش چــون مدارس 
امنایــی، خرید خدمات  غیردولتی، هیئــت 
آموزشی و ... تعداد زیادی از معلمان نیروی 
آزاد را نیــز به همراه دارد کــه حقوق آن ها 
توسط گردانندگان مدارس پرداخت می شود. 
در برخی از مدارس، حق انتخاب دانش آموز 
برای حضور یا عدم حضور در مدرســه منجر 
شــده تا مدیران تأکید بــر دو نوع آموزش 
داشــته باشــند. حضور معلم در مدرســه و 
تدریس حضوری برای دانش آموزانی اســت 
که بــه مدرســه آمده اند. از ســویی دیگر 
معلمانی که برخــی از دانش آموزان آن ها به 
دلایل گوناگون از جملــه واهمه از بیماری 
کرونا در مدرســه حضور ندارند بایســتی به 
صورت مجازی به آن ها آموزش لازم درس 
مربوطه را ارئه دهند. چنین وضعیتی منجر به 
افزایش فشار کاری برای معلم و عدم تأمین 

نیازهای اولیه او در پرداختی ها شده است.
نکته دیگر نبود امکانات بهداشتی در مدارس 
است. براســاس پژوهش های صورت گرفته 
اســتفاده از توالت های مشــترک و عمومی 
می توانــد احتمال ابتا به بیمــاری کرونا را 
انتقال ویروس  افزایش دهد؛ چراکه احتمال 
کرونــا از طریق مدفوع و فضــای توالت به 
فرد ســالم وجود دارد مگــر در صورتی که 
پیش از استفاده از ســرویس بهداشتی، این 
مکان ضدعفونی شود. متأسفانه در برخی از 
مدارس، تعداد سرویس های بهداشتی اندک 

اســت و امکان ضدعفونی کردن آن پس از 
اســتفاده هر فرد وجود ندارد؛ درنتیجه چنین 
شرایطی می توان ریســک ابتا به کرونا را 

افزایش دهد. 
در برخی از مناطق فقیرنشــین و حاشیه ای 
شهر مشهد هنوز تعداد زیادی از دانش آموزان 
بدون ماســک به مدرســه می آیند. مدیران 
برخــی از مدارس دولتــی در این مناطق از 
عدم اختصــاص بودجه لازم بــرای تأمین 
می کنند،  بهداشــتی صحبت  اولیه  امکانات 
وایتکــس ضدعفونی  با  فضای کاس هــا 
می شــود. برخی معلمان هستند که با هزینه 
خود ماســک برای دانش آموز تهیه می کنند؛ 
چراکــه دانش آموزان برخــی از این مناطق 
حتی قدرت خرید ماســک  به نــرخ دولتی 
را هم ندارند. متأســفانه این شــرایط منجر 
به ابتای 3۹ دانش آموز در الشــتر لرستان 
به کرونا شده  اســت؛ بنابراین اگر تصمیمی 
درست اتخاذ نشود با بحران جدیدی روبه رو 
خواهیم بود که کنترل آن به مراتب دشوارتر 
از قبــل خواهد بود آن هم در شــرایطی که 
دیگر بیمارستا ها و کادر پزشکی توان مقابله 

با موج سوم بیماری کرونا را ندارند.    

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش مطرح کرد:
کاهش بی سابقه آمار ازدواج در ایران 

پیش فروش واکسن آنفلوانزا خلاف قانون است

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت:  
شیب کاهشــی ازدواج به نسبت سال های قبل می تواند یک 
شوک باشد و این شوک روی موضوع فرزندآوری حتما تاثیر 

خود را خواهد گذاشت.
به گزارش »صبــح امروز« و به نقــل از ایلنا، محمدمهدی 
تندگویان با اشــاره به افزایش مکرر گرانی هــا اظهار کرد:  
شرایط اقتصادی، تورم و مشــکات بعد از کرونا در زندگی 
باعث شده که موضوع کاهش ثبت رسمی ازدواج را در کشور 
داشــته باشــیم، اما اکنون آمار واقعی از آن موجود نیســت. 
حواشی مربوط به کرونا عاوه بر اینکه موجب کاهش ازدواج 
شده، پس از این می تواند بر امر فرزندآوری نیز تاثیر بگذارد.

تندگویان درباره کاهش شوکه کننده آمار ازدواج گفت:  شیب 
کاهشــی ازدواج به نسبت سال های قبل می تواند یک شوک 
باشد و این شوک روی موضوع فرزندآوری حتما تاثیر خود را 
خواهد گذاشــت. فکر می کنم برای شش ماهه دوم امسال و 
شــش ماهه اول سال آینده مشروط بر این که موضوع کرونا 

جمع شود، حتما کاهش آمار موالید را خواهیم داشت.
وی افــزود: طبیعتا مادر برای فرزنــدآوری نیاز به حضور در 
بیمارســتان یا آزمایشــگاه  دارد که با وجود کرونا مراجعه به 

بیمارســتان کاهش یافته و در ادامه اقدام به فرزندآوری نیز 
کاهش می یابــد، ایطن موضوع اکنون حتی حادتر از مباحث 
اقتصادی است. در حال حاضر ترسی در جامعه برای مراجعه 

به مراکز پزشــکی، آزمایشگاه ها و بیمارستان ها وجود دارد و 
مردم بــرای این که در این مراجعات درگیــر بیماری کرونا 
نشوند، حتی به مطب های ساده هم نمی روند، از این رو این 

باعث عقب انداختن موضوع فرزندآوری در کشور می شود.
تندگویــان بیان کرد: اگر یک فکر اساســی برای آن نکنیم، 
دچار شــوک جمعیتی خواهیم شد. ممکن است بعد از کرونا 
به یک نرخ رشــد جمعیت مناسبی در تولید موالید برگردیم، 
اما وقفه ای که پیش می آید یک شــوک جمعیتی برای ایران 
بــه وجود می آورد که در یک نســل تاثیراتش را می گذارد و 
ممکن اســت تا 10، ۲0 و یا ۴0 ســال آینده به عنوان یک 
شکاف جمعیتی در هرم جمعیتی باقی بماند و البته ضربه های 

اقتصادی، روانی و اجتماعی نیز دارد.
احتمال افزایش سقط جنین به دلیل مشکلات اقتصادی

تندگویان تصریح کرد: البته اگــر عدم جلوگیری از بارداری 
اتفاق نیفتاده باشد، از آنجایی که مشکات اقتصادی فراوان 
است، ممکن است افزایش سقط جنین را در پی داشته باشیم.
حتی ممکن اســت بیرون گذاشتن نوزدان یا معامله کودکان 
را مشــاهده کنیم که بعضا آگهی های خرید و فروش نوزاد را 
می بینیم که این یک هشدار اســت؛ یعنی حتی اگر بگوییم 
ممکن اســت در در دوران قرنطینه کرونا موالید افزایش پیدا 
کند، نگرانی این که موالید تبدیل به آسیب های اجتماعی این 

گونه شوند را داریم.

مدیــر کل امــور دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و 
دارو گفت: پیش فروش های انجام شده برای خرید واکسن 

آنفلوانزا مورد تایید ما نیست و خاف قانون است. 
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از ایلنا، ســید حیدر 
محمدی درباره نحوه توزیع واکســن آنفولانزا اظهار کرد: 
واکســن آنفولانزا در دوره اول حدود دو و نیم میلیون بین 
گروه های در معرض خطر، افرادی که نقص سیستم ایمنی 
دارند و همچنین بیماران سرطانی، دیابتی، قلبی و عروقی، 

ســالمندان، زنان باردار، زندان ها و بهزیستی رایگان توزیع 
می شود. گفتنی است از طریق مراکز بهداشت فراخوان داده 

می شود و آنجا با ثبت کدملی کار تزریق انجام می شود.
به گفته وی در خصوص سایر گروه ها هم واکسن آنفلوانزا 
بــا قیمت یارانه حدود ۴0 هزار تومان توزیع خواهد شــد و 
بعــد از یک تا دو هفته از توزیــع می بینیم وضعیت به چه 
شــکل است تا برای بقیه گروه ها طبقه بندی کرده و توزیع 

را انجام دهیم.

محمــدی در مورد پیــش فروش های انجام شــده برای 
خرید واکســن آنفولانزا در برخــی داروخانه ها افزود: این 
موضوع مورد تایید ما نیســت و خاف قانون اســت، حتما 
اگر داروخانه یا مطبــی چنین کاری را انجام می دهد به ما 
گزارش دهند، البته تا الان ما گزارشــی نداشتیم که چنین 

اتفاقی افتاده باشد.
چرا قیمت ماسک متفاوت است؟

محمــدی در مورد قیمت های متغیر قیمت ماســک گفت: 

ماســک باید در داروخانه با قیمت 1300 تومان به فروش 
برســد، اما به شرط اینکه ماســک در اختیار داروخانه قرار 
گیرد، یعنی زمانی ما می توانیم ماســک را با قیمت مصوب 
بفروشیم که با قیمت مصوب هم به داروخانه فروخته شود، 
اما متاسفانه تاکنون شــرکت های تولید کننده ماسک را با 
قیمت 1050 تومان مصوب تحویــل ندادند و اگر تحویل 
دهند، داروخانه هم با نرخ معین آن را می فروشــد، حتی در 

آن صورت می توان با داروخانه متخلف برخورد کرد.

کشورهای موفق در 
بازگشایی مدارس با توجه به 
وضعیت بیماری کرونا، معیارهایی 
را در نظر گرفته اند؛ یکی از 
معیارهای مهم بازگشایی این 
است که هر منطقه ای در چه 
وضعیتی قرار دارد. آیا پرخطر 
یا کم خطر است و یا در خطر 
متوسط قرار دارد؟ اگر تعداد 
موارد مبتلای جدید در 1۰۰ 
هزار نفر کمتر از 1۰ نفر در هفته 
باشد، تستPCR  در افراد تست 
شده کمتر از پنج درصد مثبت 
شود، می توان مدارس را با در 
نظر گرفتن حمایت های دولت، 
آمادگی مردم و فراهم شدن 

الزامات لازم، بازگشایی کرد

وزیر آموزش وپرورش 
فراموش کرده که بخشی از 
مدارس غیردولتی است و 
فضایی که در این مدارس 
وجود دارد از استانداردهای 
لازم برخوردار نیست. تعداد 
دانش آموزان یک کلاس 
اگر چه که 1۰ نفر یا شاید تا 
8 نفر باشد، اما گویا به این 
نکته توجه نشده که مساحت 
برخی از کلاس ها در مدارس 
غیردولتی کمتر از 15 متر 
است و گاهی پنجره هم 
ندارد!
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نقدی بر فیلم »لتیان« به کارگردانی علی تیموری

نه روشنفکری و نه ضد روشنفکری
سمیه هاشمیان

شاید عمده ترین مشکل »لتیان« را بتوان در فیلمنامه و هدایت بازیگران جستجو کرد و شاید 
قاب بندی های آن یک امتیاز باشــد.«لتیان« ضمن آنکه می خواهد فیلمی روشــنفکری و تا 
حدی نیز هنری باشــد، از گیشه و نگاه تجاری نیز غافل نیست. اما درواقع در هر دو مورد تا 
حد زیادی کم می آورد و نمی تواند نه از نگاه مخاطب خاص زیبا، جالب و به یادماندنی باشــد 
و نه شــانس می آورد که در شــرایط مطلوب و در سینماهای کشور اکران شود که دستکم از 

منظر تجاری بتواند ادعای خود را اثبات کند.
»لتیان« فیلمی اســت که در آن روابط زناشــویی را در میان دو نگاه سنتی و مدرن در ایران 
دارد به چالش می کشــد؛ یعنی تمام هم و غم نویسندگان )اکتای براهنی و آناهیتا تیموریان( 
رسیدن به الگویی مانند« دربارۀ الی »نوشته و ساختۀ اصغر فرهادی است که البته یک مدل 
فیلمسازی در سال های اخیر شده و متأسفانه کمتر در این زمینه نمونه های درخشانی همانند 
همان فیلم آغازین تولید شــده اســت، البته ناگفته نماند که در تئاتر این قضیه با نمونه های 
مطُلوبی مواجه شده و می توان از نمایش های« مافیا« نوشته و کار افروز فروزند و« پروانه های 

الجزایری »نوشته پیام لاریان که به دست کارگردان های متفاوتی اجرا شده است.
شــاید عمده ترین مشــکل »لتیان« را بتوان در فیلمنامه و هدایت بازیگران جســتجو کرد و 
شاید قاب بندی های آن یک امتیاز باشد برای آنکه بتواند در چشم نوازی ها و چشم اندازی های 
بســیار زیبا، تماشــاگر را پای کار نگه دارد و می دانیم که میخکوب کردن تماشاگران همانا 
با یک قصه سرراســت و داشــتن لحظات ناب و از آن با اهمیت تر حضور بازیگران به درستی 
نمایان خواهد شــد، اما شوربختانه قلم نویســندگان در ابراز -نه یک فیلم متفاوت و هنری 
میســر است و نه هوشــمندی و قاعده مندی یک فیلمنامه نویس با دقت را دارد که بتوانند از 
آن لحظات ممکن برای نشســتن پای فیلم و بهره و لذت بردن از آن، تماشــاگر را به باوری 
درســت و راستین از درک آدم ها و موقعیت ها برسانند. حالا سواد سینمایی و بستن قاب های 
زیبای »لتیان«، بدون داشتن میزانسن درخور تأمل امری غیر جذاب و توخالی به نظر می رسد 
چون همه ســینما داشتن این قاب های شکیل و کارت پستالی نیست و البته در زمان هایی بنا 
بر پی رنگ و ژانر مورد نظر استفاده از آن می تواند یک امتیاز بدون چون و چرا به شمار آید.

یعنی به عبارت ســاده تر ســنگ بنای »لتیان« از همان فیلمنامه کژ نهاده شــده است و در 
آن مشــکات اساســی وجود دارد که مانــع از جذب نگاه ما به آن می شــود. روال قصه با 
گره افکنی هایی دقیق همراه نمی شــود که بتواند نقاط عطف را برای کشاکش آدم های قصه 
فراهم کند. دقیقاً معلوم نیســت چرا نباید ســلما )پریناز ایزدیار( نباید ازدواج و روابط پیش از 
این خود را به اطاع طاها )امیر جدیدی( برســاند؟ اگر طاها آقازاده و از خانوادۀ سنتی می آید 
بنابراین روابط زنی که قرار است نقش همسرش را داشته باشد، خواه ناخواه بسیار مهم است... 
این ها از آن مواردی اســت که نمی تواند در این پی رنگ نقش مؤثری داشته باشد. چرا این ها 
بدون شــناخت قبلی وارد این داستان شده باشند که از پایه و اساس منطق این آدم ها با هم 
همخوانی ندارد و به هیچ وجه نمی شــود سر سازگاری با آن را تصور کرد مگر این که شرایط 
اولیه ای برای آن تعریف شــده باشد. همین طور که پیش می رویم بیشتر با یک داستان کوتاه 
مواجهیم که به زور دارد در یک درام بلند، کش میاید بی آنکه اسباب و زمینه های این موضوع 

برای چنین منظوری در نظر گرفته شده باشد.
همین طور عاوه بر آن دقیق نبودن در زمینه ایجاد نقاط حساس برای ایجاد لحظات نمایشی 
و باورمندی های لازم با مشــکل اساســی تری نیز در روان شناسی و جامعه شناسی این آدم ها 
مواجه شده اســت که نمی تواند بیانگر یک رویارویی با دلیل باشد که پیامدش نیز یک درام 
تأثیرگذار اســت. در سطح ماندن شخصیت های فیلم ما را با تمرکز اولیه برای ورود به دنیای 

آن ها همراه نمی کند که برای درک و عمیق شــدن نسبت به آن ها بتوانیم گام های بعدی را 
برداریم و... ســرآخر با ملغمه ای از همه چیز با نسبت های اشتباه همراه می شویم که ما را به 
درک اولیه از این آدم ها و درامی که در آن بازی می کنند نمی رساند. سلما و مانی پیش از این 
با هم بوده اند؛ مگر می شود این قضیه بسیار مهم را از ازدواج سلما و طاها پوشیده نگه داشت. 
حال چه فرقی می کند که طاها ســنتی یا مدرن یا پست مدرن باشد... به هرتقدیر ازدواجی در 
میان است و ندانستن چنین موضوعی از پایه می تواند غلط باشد. در ضمن دعوتمانی به این 
بازی آن هم در لحظات سر گرفتن یک ازدواج مجدد برای سلما نمی تواند منطقی جلوه کند. 
یعنی کافی است سلما در چند جمله طاها را مطلع کند که داستان از چه قرار هست و از همان 
ابتدا ســفر و گردش و خوش گذرانی به هر بهانه ای از بین برود و ما دیگر شاهد چنین جدال 

بی منطقی نباشیم که برای آن اصطاحاً فسفری سوزانده نشده است.
از سوی دیگر؛ علی تیموری، کارگردان فیلم »لتیان«، عاوه بر عدم شناخت از یک فیلمنامه 
درخور تحلیل و آنالیز درکی هم از بازیگری و هدایت راســتین بازیگران نداشــته است. اگر 
همیــن بازیگران بــه دور از انتظارات کارگردان مقابل دوربین با درک و دریافت خودشــان 
حضور می یافتند؛ نتیجه بازی ها بســیار قابل قبول تر از این می شــد که تقریباً همه دارند بد 
بــازی می کننــد. امیر جدیدی با تصنع بیش از حد و قابی شــدن میمیک ها و حس ها یک 
لحظه هم درکی از یک آقازاده را برایمان نمایان نمی ســازد. او با صدای ساختگی و شمایلی 
خشــک به دنبال آقازاده بودن اســت، اما واقعاً این نحوۀ بازی کاماً غلط است چون آقازاده 
هم چیزی بیرون از باورمندی های رایج نیســت. یک آدم هســت که به هر دلیلی در شرایط 
مطلوب اقتصادی و اجتماعی قرار گرفته اســت و حال بنا بر باورهایش نســبت به مسائل و 

رویدادها کنشمند است.
محمدحسن معجونی که در نقش رضا و شوهر یاسی، پیوسته در حال تمسخر و طنازی های 
بی دلیل اســت بی آنکه درکی از لحظات و رویدادها داشته باشد؛ آخر طنز و خنده هم باید سر 
جایش باشــد و سر ضرب های خود را برای جلب توجه می خواهد.. از معجونی بعید است که 
چنین بد باشــد چون به هرتقدیر بازیگر هوشــیار و دقیقی است. نفر قابل طاها؛ علیرضا ثانی 
فر، بازیگری که نقشــمانی را بازی می کند بالاخره باید نمایانگر آدمی باشد که تمام زن های 
فیلم جذب روح و روانش شــده اند. باید این داشــته ها عیان باشــد وگرنه ایتالیا رفتن که نه 
هنر اســت و نه امتیاز... یعنی یا باید ظاهر بســیار جذاب داشته باشد و یا باطنی بسیار گیرا و 
افســونگر که نقشــمانی را برخوردار از چنین حال و هوایی کند وگرنه چرا باید یاسی، سلما و 
مریم رفیق های قدیمی عاشــق و کشته مردۀ مانی باشند؟! و برای او با هم دعوا بکنند و زیر 

سال ها رفاقتشان بزنند؟!
حتی برخی از نقش ها مثل امید کاماً زیادی و بی دلیل هســت و هیچ کارکردی در این درام 
ندارد و اگر هم قرار بود نقش مؤثری داشته باشد در روال حضور مقابل دوربین و ارائه بازی، 
از پس آن، کارگردان برنیامده است. سارا بهرامی و پریناز ایزدیار هم بنا بر آن پیشینه درست 
و گاهــی پرهیاهو در این نقش آفرینی ها نه تنهــا گامی به جلو برنمی دارند که حتی در جا نیز 
نمی زنند چون حد انتظارات و روال عادی نقش آفرینی مشــخص نیست و همه این ها دست 
در دســت هم می دهد که اگــر اتکای کارگردان برای فروش به بــازی امیر جدیدی، پریناز 
ایزدیار و ســارا بهرامی بوده است چنین چیزی ناممکن می شــود. چون بازیگران نمی توانند 
جلوۀ درســت بازی را برایمان آشکار کنند. یعنی فرصتی برای آن نیفتاده اند وگرنه این ها که 

بازیگران توانایی هستند.
در پایان، می توان به صراحت گفت: این آدم های به نسبت بی هویت نمی توانند حضور پررنگ 
و تأثیرگذاری داشــته باشــند که بر روال زندگی هم مؤثر باشند و در آن دستکم شاهد تغییر 
و دگرگونی یکی از آنان باشــیم که درنهایت موضع فیلم نیز مشــخص باشد که می خواهد 

روشنفکری باشد یا ضد آن...

نقد فیلم

مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی گفت: تسهیات 
500 میلیون تومان با کارمزد ۴ درصد و بیش 
از 500میلیون تومان با کارمزد 10 درصد به 

هنرمندان صنایع دستی پرداخت می شود.
به گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به نقل 
از روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
ابوالفضل مکرمی فر روز شنبه ۲۲ شهریورماه 
13۹۹ بــا اعام این خبر افزود: به هنرمندان 
صنایع دســتی دارای مجــوز شــامل کارت 

شناســایی، پروانه فعالیت انفرادی یا فعالیت کارگاهی دارند، تســهیات فنی اعتباری صنایع دستی پرداخت 
می شود.

او ادامه داد: هنرمندان صنایع دســتی که متقاضی دریافت این تســهیات هســتند باید طرح توجیهی فنی 
اقتصادی خود را به معاونت صنایع دستی این اداره کل تحویل دهند که پس از بررسی کارشناسی در جلسه 

کارشناسی صنایع دستی استان نتیجه اولیه اطاع رسانی خواهد شد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی درباره شرایط دریافت این تسهیات 
اظهار کرد: این تسهیات برای تمام بنگاه های تولید و توزیع )گروهی، انفرادی،شناسایی ( صنایع دستی در 
نظر گرفته شده و متقاضیان باید مدارک و مستندات شامل مشخصات، سوابق مالی و تضمین لازم  را برای 

بررسی به معاونت صنایع دستی این اداره کل ارسال کنند.
مکرمی فر تصریح کرد: هم چنین هنرمندان متقاضی دریافت این تســهیات باید فرم طرح توجیهی را نیز 

تکمیل کنند.
او درباره میزان تســهیات نیز گفت: یک نوع تســهیات تا سقف 500 میلیون تومان با کارمزد ۴ درصد و 

بازپرداخت ۲ ساله است که از طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود.
مکرمی فر افزود: هم چنین تســهیات بالاتر از 500 میلیون تومان با کارمزد 10 درصد و بازپرداخت ۲ ساله 

از طریق بانک گردشگری پرداخت می شود.
او اظهار کرد: متقاضیان برای کســب اطاعات بیشــتر بــا شــماره های - 3۷111۶۹0- 3۷111۶۹1- 

3۷111۶۹- داخلی ۴0۹ آقای ساعدی) تسهیات و اشتغال( تماس بگیرند.

است«  زنده  »هنر  سراســری  جشــنواره 
در چهــار بخش فیلم، تئاتر، موســیقی و 
دیجیتــال آرت باهــدف حمایت و معرفی 
نســل جوان و جدید هنرمندان، به شکل 
رقابتی در شبکه های اینترنتی اجرا می شود.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از روابط عمومی جشنواره »هنر زنده 
است«، در شرایطی که مکان های عرضه 
متداول هنر چون سالن های سینما، تئاتر، 
موســیقی، نگارخانه ها و دیگر عرصه های 
هنری بــه خاطر پاندمــی کرونا ویروس 
بسته شده است، جمعی از هنرمندان بر آن 

شــدند پس از چندین ماه تحقیق، گفتگو و برنامه ریزی امکانی را به وســعت کره زمین ایجاد کنند تا 
انسدادی را که با این تعطیلی فراگیر و بی رونقی در عرصه هنری ایجادشده است رفع کنند.

جشــنواره »هنر زنده است« با ایجاد بستری مناسب برای رشد و بالندگی هنرمندان جوان و عاقه مند 
در شــرایط امروز جامعه هنری که پاندمی ویروس کرونا محدودیت های فراوانی را ایجاد کرده، سعی 
بر آن دارد تا غبار دلســردی و افســردگی را از چهره هنرمندان جوان پاک کند. این جشــنواره جامع 
هنری امکانی را فراهم می کند تا هنرمندان عاقه مند در عرصه های مختلف هنری چون نمایشگران، 
خوانندگان، نوازندگان، فیلم سازان و هنرمندانی که زبان بیانشان متکی به موبایل و ابزار نوظهور است، 

بتوانند در آن شرکت کرده، به رقابت پرداخته و معرفی شوند.
جشــنواره »هنر زنده اســت« در اولین دوره برگزاری خود در چهار بخش ســینما، تئاتر، موسیقی و 
دیجیتال آرت با محوریت معرفی اســتعدادهای ناشناخته در سراســر کشور به شکل رقابتی از طریق 

شبکه های ارتباطی اینترنتی برگزار می شود.
هیئت مؤســس این جشنواره متشــکل از بهروز غریب پور، محمدمهدی عسگرپور و مازیار رضاخانی 

است.
بنابر انتخاب هیئت مؤسس، اعضای شورای سیاست گذاری این جشنواره را کمال تبریزی، محمدمهدی 
عســگر پور، رضا کیانیان، سیف الله صمدیان، فردین خلعتبری، کیانوش غریب پور، سید جمال هادیان، 

مازیار رضاخانی و بهروز غریب پور تشکیل می دهند. ی 
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تجلیل از افتخارآفرینان سینمای ایران در عرصه بین المللی؛

جای خالی فیلم کوتاه، مستند و انیمیشن 
اولین دوره مراسم تجلیل 
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افتخارآفرینــان  از 
ســینمای ایــران در 
بین المللــی  عرصــه 
از  یکــی  به عنــوان 
جنبــی  بخش هــای 
سی وهشــتمین جشنواره 
جمعه  فجر،  فیلم  جهانی 
۲1 شهریورماه همزمان با 
روز ملی سینما در باغ هنر 
برگزار شــد که به دلیل 
شــرایط کرونایی در غیاب اصحاب رسانه و 
به صورت زنده از طریق بســترهای ارتباطی 

آناین جشنواره جهانی پخش شد.
در آن مراسم از میان سینماگران معرفی شده 
در بخش داوران بین المللی ســینمای ایران، 
تنها فاطمه معتمدآریا و سیدرضا میرکریمی 
در محل مراســم حضور داشــتند که برای 
تجلیل روی صحنه حاضر شــدند. ویشــکا 
آسایش، رخشــان بنی اعتماد، بهناز جعفری، 
پــوران درخشــنده و مجید مجیــدی دیگر 
سینماگران تجلیل شده در این بخش بودند.

سینماگران برگزیده در رویدادهای جهانی 
در بخش دوم تجلیل از سینماگران برگزیده 
در رویدادهــای جهانی، همایــون غنی زاده 
برای »مســخره باز«، علی مصفا و ســروش 
صحت برای »جهان با من برقص« و نرگس 
آبیار برای »شــبی که ما کامل شد« تجلیل 
شــدند. در ادامه نیز با همراهی وزیر ارشــاد 
و رئیس سازمان سینمایی از نوید محمدزاده 
برای بازی در فیلم »متری شــیش و نیم« 
تجلیل شد. همچنین ســعید روستایی برای 
کارگردانــی »متری شــیش و نیم« تجلیل 
شد. روستایی در این بخش متنی که از پیش 
آماده کرده بود را خوانــد. در این متن آمده 
بود: موفقیت سینمای ایران در جشنواره های 
بین المللی نشانه آشــکاری از این است که 

ســینماگران ایرانی توانســته اند صحبت به 
زبــان تصویر متحــرک را بیاموزنــد. امروز 
ســینما جزوی از فرهنگ اســت و فرهنگ 
جهانی سینما، بدون ســینمای ایران چیزی 
کم دارد. کم نیستند ملت هایی که هنوز زبان 
ســینما را نیاموخته اند و حضور نادرشان گذرا 
و بی تداوم اســت. با این حال تنها معیار ما 
برای اشاره به ســینمای ایران حضور آن در 
نیســت. جشنواره های  جشنواره های جهانی 
جهانی اگر سال ها میزبان آثار بزرگانی چون 
کیارســتمی و فرهادی بوده اند دیرزمانی هم 
بی نصیب از آثار ارزشمند ناموری چون بهرام 
بیضایی بوده اند. در ادامه حامد بهداد به خاطر 
دریافــت جایزه جهانی به دلیل بازی در فیلم 
»قصر شــیرین« تجلیل شد. رضا میرکریمی 
هــم به دلیل جایــزه کارگردانی همین فیلم 
مورد تجلیل قرار گرفت و اعام شد که این 
کارگردان تنها برای »قصر شیرین« تاکنون 

۲0 جایزه جهانی دریافت کرده است.
قدردانی از کادر درمان

در بخشهای دیگری از این مراسم از انجایی 
که  مرضیه برومند پویشــی برای قدردانی از 
کادر درمان راه انداخته بود، به عنوان مجری 
به روی سن دعوت شد و از مدافعان سامت 
توسط هنرمندانی چون علی نصیریان، حامد 
بهــداد و نرگــس آبیــار، محمدعلی نجفی 
مدیرعامل جدید خانه ســینما و... تجلیل به 

عمل آمد.
فیلم هایی که در عرصه بین المللی افتخار 

کسب کردند 
در دیگر بخش این مراســم از فیلم هایی که 
در ســال ۲01۹ در عرصه بین المللی افتخار 
کسب کردند تقدیر به عمل آمد. رضا جمالی 
کارگــردان فیلم »پیرمردهــا نمی میرند« و 
پویــا بادکوبه برای فیلم »درســاژ« به دلیل 
افتخارات بین المللی آثارشــان در این بخش 
تجلیل شــدند. جمشــید و نویــد محمودی 

کارگــردان و تهیه کننده فیلــم »رونا؛ مادر 
عظیم« در ادامه مراســم تجلیــل از افتخار 
ایران روی ســن رفتند.  آفرینان ســینمای 
بــرادران محمودی به دلیــل دریافت جایزه 
فرهنگی یونســکو در جشنواره آسیا پاسفیک 
اســترالیا تجلیل شــدند. در ادامــه از مهناز 
محمدی کارگردان »پســر مــادر« که برنده 
جایزه ویــژه هیات داوران در جشــنواره رم 
شده اســت، تجلیل شد. جایزه بعدی به فیلم 
سینمایی »ســال دوم دانشکده من« ساخته 
رســول صدرعاملی اختصاص یافت. ســها 
نیاستی بازیگر این فیلم برای دریافت جایزه 
روی سن رفت و بیان کرد: این جوایز به من 
کمک می کند در این مســیر تازه با اعتماد به 
نفس بیشتری قدم بردارم. نشد که در مسکو 
حضور داشــته باشــم اما می خواهم امشب 

جایزه ام را به مادرم تقدیم کنم.
سینمای ایران 1۲۰ ساله شد 

در بخــش پایانی این مراســم ســیدعباس 
صالحی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی در 
ســخنانی گفت: ســینمای ایران 1۲0 ساله 
شــد و ویژگی این ســینما مثل هر موضوع 
دیگــری که بــا ایران تمــاس می گیرد این 
اســت که طعم ایرانی دارد. ســینمای ایران 
یک ســینمای ایرانی با تمام وجود است. اگر 
ما در ســنت یونانی زبان صریح و شفاف را 
به عنوان زبان ارتباط می شناسیم، زبان ایرانی 
زبانی چندلایه اســت که وقتی به سینما هم 
می رسد فیلم های ما را از جنس شعر و ادبیات 
می کند. این تبدیل به ویژگی سینمای ناب ما 
شده اســت.وی افزود: دیپلماسی فرهنگی ما 
از طریق سینما، یکی از قوی تری حوزه های 
دیپلماسی است. دیپلماسی بی مزد و کم هزینه 
امــا با زحمت بــرای ســینماگران. در کمتر 
حوزه ای ما توانسته ایم چنین دیپلماسی فعالی 
را شــکل داده باشــیم. این رویداد کمی دیر 
صورت گرفت و باید قدردان زحمات دوستانی 

که امکان این مراسم را فراهم آوردند باشیم.
صالحــی در پایان تأکید کرد: امشــب تنها 
بخشــی از کارنامه ســینمای ایران در این 
حوزه دیده شــد اما از همــه آنها که تاش 
کرده اند نام ایــران را در جهان پرآوازه کنند 

سپاسگزاری می کنم.
بیانیه انجمن صنفی کارگردانان سینمای 

مستند
اما آنچه که نقطه ضعفی برای این مراســم 
بود جای خالــی افتخارآفرین های بین الملل 
سینمای ایران در عرصه فیلم مستند،کوتاه و 
انیمیشن بود که باعث شد دو تشکل صنفی 

مستندسازان بیانیه بدهند.
در همین زمینه انجمــن صنفی کارگردانان 
ســینمای مســتند در بیانیه ای صریح آورده 
اســت : »بالندگی فرهنگ را اندیشــه باید و 
مدیــری که از فر و دانش بهره مند باشــد تا 
بســتر آفرینشگری اندیشــه ورزان را فراهم 
سازد. سینمای مســتند بی آنکه مدعی باشد، 
در درون خــود دانش و آگاهــی را به همراه 
دارد و نگاهی گذرا به تاریخ ســینمای ایران، 
نشانگر جایگاه والای این گونه سینمایی ست. 
این بار، مدیران فرهنگی نما در روز ملی سینما 
به بهانه پاسداشــت دســتاوردهای جهانی، 
بزرگداشتی برپا کردند بی آنکه نشانگر بزرگی 
باشد! سال گذشته، مستندسازان ایران، ده ها 
از جشــنواره های معتبر  را  ارزشــمند  نشان 
جهان برای سرزمین ایران به ارمغان آوردند، 
ولی در ســنجه ارزش گذاری ایــن مدیران 
تنگ نظــر جایــی نیافتند تا بیــش از پیش 
رویکرد فرهنگ گریزی مدیــران بی تدبیر را 
آشکار ســازد.  تاریخ سینمای مستند همیشه 
ســربلند بوده و خواهد مانــد و به روایتگری 
خود از دوران سانسور ادامه خواهد داد. هیات  
مدیــره انجمن صنفی کارگردانان ســینمای 
مســتند برای شرکت در این دورهمی دعوت 
شد، ولی به احترام اعضای فرهیخته انجمن 

و مستندســازان بادانــش ایــران از حضور 
خودداری کرده است.«

بیانیه انجمن صنفی تهیه کنندگان 
سینمای مستند

انجمن صنفی تهیه کنندگان سینمای مستند 
هم در بیانیه آورده اســت: »مراســم تجلیل 
از افتخارآفرینــان ســینمای ایران در عرصه 
بین المللی در حالی در باغ هنر برگزار شد که 
نشانی از هیچکدام از افتخارآفرینان سینمای 
مســتند ایــران در آن نبود. جــای تعجب 
بسیار اســت که در این مراسم، از دیپلماسی 
فرهنگــی حرف زده می شــود اما ســهم پر 
افتخاری از سینمای ایران که اتفاقا در جهان 
بسیارشــناخته شده  است در آن نادیده گرفته 
می شــود. شــاید چون مستندســازان از سر 
نجابت زیادشــان، وقــت و بودجه و توجهی 
طلب نکرده اند و گمنامی شان در نظر عده ای 
به کار عکس انداختن و تظاهرات این چنینی 
نمی خورد.تفصیــل بیش از این بــرای آنها 
که در مصدرند و نمی دانند بی حاصل اســت 
و برای آنان کــه می دانند و نادیده می گیرند 
بی حاصل تــر و اگــر چه ایــن رفتارها برای 
اهالی سینمای مســتند ایران تکراری است 
اما وظیفه خود می دانیم مشــفقانه به مدیران 
یاداوری کنیم  فرهنگ و سینمای کشورمان 
لازم دارند کمی وقت بگذارند و قدر و منزلت 
واقعی و جایگاه ملی و جهانی سینمای مستند 
ایران را بیشتر بشناسند. در پایان ضمن ابراز 
خوشــحالی از این که در این مراسم از برخی 
از ســرمایه های پرافتخار فرهنگی و هنری 
کشــور تقدیر شــده، وظیفه خود می دانیم از 
همه مستندسازان پرتاشی که طی سال های 
اخیر در جشــنواره هــا و رویدادهای جهانی 
افتخار آفریدند و ســهم مهمــی در ارتقای 
معارف بشــری برای جهانیان عرضه داشتند 
و متاســفانه در وطن خــود این چنین نادیده 

گرفته می شوند، تشکر و قدردانی کنیم.«

برگزاری جلسه شورای سیاستگذاری شعروادب استان خراسان رضوی 
شـعروادب  سیاسـتگذاری  شـورای  جلسـه 
اسـتان خراسـان رضـوی بـا حضـور افشـین 
تحفه گـر، معـاون فرهنگی و رسـانه ای اداره 
کل فرهنگ و ارشـاد اسـامی اسـتان، زهرا 
صفاری مسـئول دفتر شـعروادب و همچنین 
اعضـای شـورای سیاسـتگذاری شـعروادب 
اسـتان در محـل سـالن اجتماعـات اداره کل 
فرهنـگ وارشـاد اسـامی بـا رعایـت کامل 

پروتکل هـای بهداشـتی برگـزار شـد. 
بـه گـزارش روزنامه»صبـح امـروز« در ایـن 
جلسـه کـه درآسـتانه روز شـعروادب برگـزار 
گردیـد، برنامه هـای ۶ ماهه دوم سـال طرح 

و اعضـاء در خصـوص نحـوه اجـرای آن بـه 
تبـادل نظـر پرداختند.

معـاون  تحفه گـر،  افشـین  جلسـه  ایـن  در 
فرهنگـی و رسـانه ای اداره کل فرهنـگ و 
رضـوی،  خراسـان  اسـتان  اسـامی  ارشـاد 
اعضـای شـورا  از حضـور  قدردانـی  ضمـن 
بـه فعالیت هـای ۶ ماهـه اول سـال اشـاره 
علـی   ۹۹ سـال  ابتـدای  از  گفـت:  و  کـرد 
فعالیت هـای  عمـده  بخـش  تعطیلـی  رغـم 
در  شـعروادب  فعالیت هـای  فرهنگـی، 
داد.  ادامـه  خـود  کار  بـه  مجـازی  فضـای 
جلسـات شـب شـعر، نقـد و معرفـی کتـاب، 

اسـتان  شـعروادب  چهره هـای  بزرگداشـت 
و برنامه هـای متنـوع دهـه کرامـت و دهـه 
ولایـت از جملـه فعالیت های انجام شـده در 
۶ماهـه نخسـت سـال بـود که بـا توجـه به 
 شـیوع بیمـاری، در فضـای مجـازی صورت 

گرفت.
در پایـان مقرر شـد طبق شـیوه نامه شـورای 
اهـداف  تحقـق  جهـت  بـه  سیاسـتگذاری، 
طرح شـده در شـیوه نامه، جلسـات حضوری 
شـورای شـعروادب اسـتان بـا رعایـت کامل 
پروتکل هـای بهداشـتی بـه صـورت ماهانـه 

گردد. برگـزار 
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شهردار منطقه ۳ خبر داد:

صدور ۵۷۴ مجوز حفاری برای 
شرکت های خدماتی 

از ابتدای ســال جــاری 5۷5 مجوز 
برای شــرکت های خدمت  حفاری 
رســان شــامل آب، فاضاب، گاز، 

مخابرات و برق صادر شده است.
به گزارش صبح امروز حجت فرقانی 
گفت: در راســتای عمــل به اقتصاد 
مقاوتــی و به منظــور جلوگیری از 
اتاف منابع مالــی، موازی کاری و 
تداخل فعالیت شــرکت های خدمت 
رسان با اقدامات عمرانی شهرداری، 

در سال های اخیر سامانه مدیریت حفاری ها در شهرداری مشهد راه اندازی شده است.
شــهردار منطقه 3 تصریح کرد: از ابتدای ســال جاری 5۷۴ مجوز حفاری برای شرکت های 
خدمت رسان شامل آب، فاضاب، گاز، مخابرات و برق صادر شده است.وی خاطرنشان کرد: 
در همین راســتا از ابتدای سال جاری ۴1 هزار متر طول آسفالت شکافی و حفاری در سطح 
منطقه از ســوی شرکت های خدمات رســان انجام شده است.فرقانی با بیان اینکه بیشترین 
مجوز صادر شده برای شرکت آب و فاضاب بوده است، خاطرنشان کرد: در این مدت ۲8۶ 
مجوز حفاری برای شــرکت آب و فاضاب صادر شــده که از این تعداد ۴۶ مورد مربوط به 
فاینانس شبکه جمع آوری فاضاب خانگی با متراژ ۷8 هزار متر مربع بوده است.وی در پایان 
اظهار داشــت: همچنین در این بازه زمانی تعداد ۲ هزار انشعاب فاضاب در قالب فاینانس با 
مجوز شــهرداری، در سطح منطقه نصب شده است.براساس تعامل و هماهنگی انجام شده با 
شــرکت آب و فاضاب، شبکه جمع آوری فاضاب خانگی )اگو( در نواحی یک و دو منطقه 
ســه به اتمام رســیده و درحال حاضر نیز این پروژه در محدوده ناحیه 3با ســرعت مطلوبی 

درحال اجراست.

نوسازی بیش از ۴۳00 متر مربع پوشش پلی 
کربناتی سقف پل های عابر پیا

ســاماندهی  ســازمان  مدیرعامــل 
فرآورده های  و  مشــاغل شــهری 
کشــاورزی شــهرداری مشــهد از 
تعویــض و نوســازی پوشــش پلی 
کربناتی فرسوده بیش از چهار هزار و 
300 متر مربع از پل های عابر پیاده 

سطح مناطق شهر مشهد خبرداد.
 مســعود رضوی با بیان این مطلب، 
اظهار کرد: این اقدام به منظور تامین 

رفاه و آســایش شهروندان و همچنین زیباسازی منظر شهری صورت گرفته است.وی افزود: در 
این اقدام پوشــش پلی کربناتی فرســوده بیش از چهار هزار و 300 متر مربع از پل های عابر 
پیاده در سطح مناطق مشهد تعویض و نوسازی شده است.مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل 
شــهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد بیان کرد: با توجه به اهمیت پل های عابر 
پیاده در راســتای حفظ ســامتی و ارتقا ایمنی عابرین پیاده از عرض مسیرهای پرخطر؛ ایجاد 
شرایط مناسب تر و مطلوب تر برای تردد شهروندان از جمله نصب آسانسور و پله برقی و مسقف 
کردن پل ها جهت محافظت عابرین از اشعه خورشید، باران و برف، نوسازی و بهسازی پوشش 
های مستهلک در دستور کار ســازمان قرار دارد .رضوی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از چهار هزار و 300 متر پوشش پلی کربناتی فرسوده پل های عابر پیاده تعویض و 
نوسازی شده است که دو هزار و 300 متر آن مربوط به پل های عابرپیاده در محور بولوار وکیل 
آبــاد و بیش از دو هزار متر نیز مربوط به پل های عابرپیاده در محور بزرگراه شــهید کانتری، 
بولوار رســالت شــمالی، بولوارتوس و بزرگراه چراغچی می شــود.وی اضافه کرد: نوع ورق به 
کار رفته در عملیات تعویض پوشــش پل ها از جنس پلی کربنات مخصوص و ضد اشــعه مضر 
خورشــید اســت که در تمامی پل های عابرپیاده احداث شده توسط سازمان ساماندهی مشاغل 

شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری مشهد، به کار رفته است.

خودکفایی شهرداری مشهد در تولید خاک ترکیبی
معاون خدمات شــهری شــهرداری 
مشــهد از تولید کامل خاک ترکیبی 
مورد نیاز در فضای ســبز شــهری با 
اســتفاده از بازیافت سرشــاخه  های 
حاصل از هرس درختان و برگ های 
خزان یافته در فصل پاییز خبر داد. به 
گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با 
بیان این مطلب، اظهار کرد: در ســال 
 های اخیر توسعه فضای سبز یکی از 

مهم ترین اولویت های مدیریت شهری بوده که در این راستا تاش شده با احداث بوستان های 
مختلف و ارتقای کیفیت فضای ســبز شــهری، زیست پذیری شهر مشهد به طور قابل توجهی 
افزایش یابد به گونه  ای که ۲3 درصد از فضای سبز کل این کانشهر، تنها در سه سال گذشته 
احداث شــده و هم اکنون نیز شــهر مشهد با دارا بودن ســرانه فضای سبز 1۷ و 0.3 متر مربع 
به ازای هر شــهروند، از نظر توسعه فضای ســبز نه تنها در کشور، بلکه در میان کانشهرهای 
خاورمیانه در جایگاه بسیار مناسبی قرار دارد.وی افزود: به منظور توسعه و نگهداری فضای سبز 
شهر مشهد، همواره باید اقدامات مختلفی انجام داد که در همین راستا استفاده از خاک مرغوب 
و دارای مواد آلی یکی از مهم ترین موضوعاتی است که در توسعه و نگهداری فضای سبز مورد 
توجه قرار می گیرد؛ زیرا اگر بسترسازی مناسبی برای گیاهان صورت نگیرد، نمی توانیم فضای 
سبزی شــاداب و مورد قبول داشته باشیم.معاون خدمات شهری شهرداری مشهد بیان کرد: در 
همین راســتا شهرداری مشهد در سال ۹5 با راه اندازی کارگاه تولید خاک ترکیبی و استفاده از 
بازیافت سرشــاخه های حاصل از هرس درختان و برگ های حاصل از خزان درختان، اقدام به 
تولید خاک ترکیبی آلی کرده است تا با استفاده از روش های کاما طبیعی بتوانیم با حفظ چرخه 
طبیعت، خاکی مرغوب و مناسب داشــته باشیم.یعقوبی خاطرنشان کرد: در این روش سرشاخه 
های حاصل از هرس درختان و برگ های حاصل از خزان پس از جمع آوری از ســطح شــهر 
به این کارگاه منتقل می  شــوند و طی فرآیندی مشخص و با انجام برخی فعالیت ها نظیر خرد 
شــدن، کود دهی، مدیریت آبدهی و هوادهی در گودال هایی دفن می شــوند و پس از گذشت 
زمانی مشــخص تبدیل به کودی مرغوب و کاماً طبیعی خواهند شد که به طور معمول در گل 
کاری های اســتقبال از بهار، المان های شــهری و روتبال درختان مورد استفاده قرار می گیرد.
وی اضافه کرد: استفاده بهینه از ضایعات فضای سبز شهری و بازگردانی دوباره آن ها به چرخه 
طبیعت، کاهش نیاز به کودهای شــیمیایی و کاهش هزینه های نگهداری و توسعه فضای سبز 
شــهری تنها بخشــی از مزایای تولید این خاک ترکیبی است.معاون خدمات شهری شهرداری 
مشــهد گفت: طی سه سال گذشــته بیش از هزار و ۲00 تن از سرشاخه های حاصل از هرس 
درختان به محصول چیپس چوب و بیش از ۹00 تن برگ حاصل از خزان درختان به خاک برگ 
تبدیل شــده و در تولید خاک ترکیبی مورد نیاز در فضای ســبز شهری با استفاده از بازچرخانی 
مواد آلی فضای سبز شهری خودکفا شده ایم.یعقوبی تصریح کرد: در سال گذشته بیش از ۷00 
مترمکعب چیپس چوب و ۷80 متر مکعب خاک برگ در کارگاه تولید خاک ترکیبی تولید شده و 
پیش بینی ها حاکی از آن است که در سال جاری نیز بیش از ۹00 متر مکعب محصول چیپس 
چوب و بیش از 850 متر مکعب خاک برگ تولید خواهد شد که نقش بسیار زیادی در توسعه و 

نگهداری فضای سبز کانشهر مشهد خواهد داشت.

خبر

شــهردار منطقه ۷ مشــهد از تخلیه و پلمب انبار ضایعات درخیابان شهید تونی این 
منطقه خبر داد. به گزارش صبح امروز حســین فرهادیــان با اعام این خبر افزود: 
با توجه به افزایش قیمت مواد قابل بازیافت عده ای ســودجو باعث ایجاد و افزایش 
قارچ گونه انبار های خرید و فروش ضایعات و دپوی مواد پســماندی و قابل بازیافت 

در سطح شهر بخصوص در نقاط حاشیه شهر شده اند.
وی ادامــه داد: عاوه براین مالکان این انبار ها بــا بکارگیری از معتادان و کودکان 
کار نیز ضمن ایجاد مزاحمت برای شــهروندان و توسعه مشاغل کاذب و هم چنین 
افزایش آلاینده ها با پاره کردن کیسه های زباله در تمامی نقاط سطح شهر و بازیافت 
غیر اصولی آن ها در اماکن غیر اســتاندارد و غیر مجاز، شــرایط انتشار آلاینده ها و 

تجمع حشرات موذی در سطح منطقه را فراهم کردند.
رئیس اداره خدمات شهری افزود: در همین راستا با هماهنگی و اخذ دستور مقام قضایی در خصوص انبار های ضایعات سطح 
منطقه هفت میزان ضایعات جمع آوری شــده از محل انبار ضایعات 1 تن مواد قابل تفکیک و 10 تن مواد غیر قابل تفکیک 
بوده که تعداد 1 دستگاه بازو غلطان، 1 دستگاه خاور، ۴ مامور نیروی انتظامی، ۲ واحد گشت سدمعبر،۲ کارشناس بند ۲0، 10 

نفر نیروی کارگری، یک اکیپ سازمان پسماند و کارشناس مرکز بهداشت شماره 5 در محل مستقر بودند.

 معاون سیاسی و اجتماعی فرماندار مشهد گفت: هنوز دستور جدیدی از سوی ستاد 
مقابله با کرونا در استان خراســان رضوی برای برداشتن محدودیت از بوستان ها و 

شهربازی ها اباغ نشده لذا این اماکن همچنان بسته است.
احمد ریواده روز شنبه در گفت و گو با خبرگار ایرنا افزود: تنها دستوری که به تازگی 
برای برداشتن محددیتها اعام شد بازگشایی آرامستانها به جز در روزهای پنجشنبه 
و جمعه، کتابخانه ها و فعالیت های ورزشی غیربرخوردی است که شامل آن دسته از 
باشگاههای ورزشی می شود که در آن برخورد فیزیکی بین ورزشکاران وجود ندارد 
البته در این موارد نیز بر رعایت دستورالعمل های خاص بهداشتی تاکید شده است.

وی در خصوص انتشار خبر بازگشایی شهربازی ها اظهار کرد: بنا به درخواست برخی 
مجتمع های تجاری فعالیت وســایل بازی کودکان در این اماکن آن هم تنها با اخذ مجوز از اداره بهداشــت و رعایت شــیوه 

نامه های اباغی از سر گرفته می شود و این موضوع مربوط به فعالیت شهربازی های بزرگ و حتی روباز شهر نمی شود.
معاون سیاســی و اجتماعی فرماندار مشــهد در خصوص پارکها و بوستانها نیز گفت: برخی فعالیتها در این اماکن روباز اصولا 
بامانع است اما از آنجایی که نیروهای شهرداری امکان نظارت بر همه فعالیتها در بوستانها را ندارند لذا ترجیح داده شد برای 

جلوگیری از فعالیتهایی که ناقض پروتکلهای ستاد کرونا در بوستانهاست این اماکن بازگشایی نشود.

تخلیه و پلمب انبار ضایعات درخیابان شهید تونی منطقه 7 شهربازی ها و بوستان های مشهد همچنان بسته است

زائرسرای آستان قدس رضوی در مرز میرجاوه برپا می شود

چراغ سبز به حضور زائران دهه پایانی صفر در مشهد
 پاندمی ویروس کرونا به 
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از صنایع و  بســیاری 
اقتصادی  فعالیت های 
جهان خسارت زیادی 
وارد کرده اســت اما به 
از  بســیاری  گفتــه 
کارشناســان آن چــه در 
رضویخسارت  خراســان 
شده  متحمل  بیشــتری 
گردشگری  است، صنعت 
در شهر مشهد است، البته 
بخشــی های دیگر مرتبط با حضــور زائر و 
گردشــگر نیز از کاهش شدید حضور زائران 
متاثر بوده است و آسیب های جدی به بازار و 

اقتصاد شهر مشهد نیز وارد شده است.
بــا طولانی شــدن زمان حضــور ویروس 
کرونا برخــی از کارشناســان معتقدند باید 
روش مقابله و پیشــگیری را تغییر داده و به 
گونه ای عمل کنیم کــه کار و زندگی مردم 
مختل نشود و تقریبا با رعایل پروتکل های 

بهداشتی زندگی جریان داشته باشد.
از طرفی بســیار از افراد دیگر تحمل دوری 
از احتماع را ندارند و بــه دلایل اجتماعی و 
اقتصادی تــاش می کنند بــه روال عادی 
بازگردند و اگر در شــرایطی که این بیماری 
هنوز کاما کنترل نشده است بدون رعایت 
پروتکل های بهداشــتی بــه کار و زندگی 
مشغول شوند شــاید موج های بعدی از این 

بیماری را در جامعه  شاهد باشیم.
وضعیت مشهد و استان چگونه است؟

دربــاره وضعیت هتــل ها و مراکــز اقامتی 
استان، یوســف بیدخوری دبیرکمیته اسکان 
ستاد اجرایی خدمات ســفر خراسان رضوی 
گفته اســت: از مجموع ۲۴1 هتل استان 5۶ 
هتل با 8 درصد اشغال، از 308 هتل آپارتمان 
اســتان تعداد ۷۷ مورد بــا ظرفیت ۹ درصد 
اشغال، از 381 مهمانپذیر تعداد 8۲ مهمانپذیر 
با ظرفیت 11 درصد اشــغال، و از 380 خانه 
مســافر تعداد 15۲ خانه مسافر با ظرفیت 10 
درصد اشغال، و از 103 بوم گردی تعداد ۶۲ 
بوم گردی با 5 درصد ظرفیت اشغال فعالیت 

می کنند.
او یادآورشد:حدود 100 دفتر و شرکت خدمات 

مسافرتی خراسان رضوی تعطیل شده است.
بیدخوری از دست رفتن سرمایه های انسانی 
صنعت گردشــگری را خسارتی بزرگ عنوان 
کرد و گفت: تعداد زیادی از کارکنان باتجربه 
تاسیسات گردشگری به ناچار به بخش های 
دیگــر می روند و بــه مرور از دســت دادن 
این ســرمایه ها نگرانی هایی را برای صنعت 

گردشگری در پساکرونا به وجود می آورد.
۲1۴۰ میلیارد تومان خسارت در 5 ماهه 

اول امسال
هــم چنیــن ابوالفضل مکرمی فــر مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
گفت: خسارت ها در حوزه گردشگری استان 

تاکنون دو هزار و 1۴0 میلیارد تومان برآورد 
شده  است.

آمادگی استان برای برنامه های ابلاغی 
ستاد ملی کرونا

پیش از این نیز معاون هماهنگی و مدیریت 
امور زائران اســتانداری خراســان رضوی در 
جمــع اعضای کارگــروه اماکــن مذهبی و 
بقاع متبرکه خراســان رضوی گفته اســت: 
دو رویداد مهمی که در پیش داریم، مراســم 
اربعین حســینی و دهه پایانی ماه صفر است 
کــه برنامه ریزی های لازم بــرای آن ها در 
حال انجام اســت. ضمنا استان آمادگی دارد 
که تمامی برنامه های اباغی از ســوی ستاد 
ملی کرونا را در صــورت عدم برگزاری و یا 
اجرایی  برگزاری مراسم به شــکل مطلوبی 

نماید.
محمد صادق براتی با اشــاره بــه برگزاری 
موفق برنامه های فرهنگی در مناســبت های 
گذشــته در فضای مجــازی، تاکیــد کرد: 
از هم اکنــون برنامه ریزی هــای لازم برای 
فعالیت های فرهنگی دهــه پایانی ماه صفر 
انجام شــده است تا زائران و مجاوران بارگاه 
مطهــر رضوی از بــرکات معنــوی زیارت 

حضرت رضا)ع( بهره مند شوند.
تلاش برای برگزاری تمامی مراسم ها با 

رعایت شیوه نامه های بهداشتی
براتــی تصریح کرد: در صورت تایید ســتاد 
ملــی کرونــا در خصــوص برنامه های دهه 

پایانــی ماه صفــر، تاش می کنیــم تمامی 
مراسم ها با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی 
و به طور شایســته ای در شان اهل بیت)ع( 
برگزار شــود. ضمن این که هیئات مذهبی و 
عزاداران سیدالشــهدا)ع( در مراسم های دهه 
اول ماه محرم بســیار خــوب عمل کردند و 
در زمینه رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
اجرای مراسم درخشــیدند که این امر جای 

تقدیر دارد.
زائرسرای آستان قدس رضوی در مرز 

میرجاوه برپا می شود
اکنون و در حالی که مراسم اربعین و مراسم 
های دهه پایانــی ماه صفر را در پیش داریم 
معاون هماهنگــی و مدیریت امــور زائران 
اســتانداری خراســان رضوی گفته اســت: 
مجتمــع خدمات رفاهی امــام رضا )ع( ویژه 
اتباع پاکســتانی آبــان ماه امســال در مرز 
میرجاوه استان سیستان و بلوچستان به همت 
آستان قدس رضوی به بهره برداری می رسد.

محمدصادق براتــی در جریان بازدید وی از 
پــروژه مجتمع بین راهی حضــرت امام رضا 
)ع( در مرز میرجاوه گزارش داد: پیش از این 
در مســیر مرز میرجاوه تا زاهدان هیچگونه 
امکاناتی برای اســتقبال از زائران پاکستانی 

مشتاق زیارت اهل بیت )ع( وجود نداشت. 
وی افزود: طی سال های اخیر به همت آستان 
قدس رضوی، ستاد اربعین حسینی و خیران 
مردمی، امکاناتی برای تســهیل ورود زائران 

پاکستانی در مرز میرجاوه فراهم شده است.
معاون اســتاندار خراســان رضوی ادامه داد: 
مجتمع خدمــات رفاهی امام رضــا )ع( در 
زمینی به مســاحت ۶ هکتار با زیربنای پنج 
هــزار و 100 مترمربع در مــرز میرجاوه برپا 
شده اســت.وی گفت: این مجتمع بین راهی 
با امکاناتی نظیر نمازخانه، ســالن غذاخوری، 
محــل اســتراحت، اســتحمام و همچنین 
درمانگاه مجهز به امکانات بستری برای رفاه 
حال زائران توسط آســتان قدس رضوی در 

حال ساخت است. 
براتی افزود: مجتمع خدمات رفاهی امام رضا 
)ع( همزمان با سالروز میاد نبی مکرم اسام 
)ص( آبان ماه امسال به بهره برداری می رسد. 
وی ادامه داد: ســالانه حدود 150 هزار زائر 
پاکســتانی از مرز میرجاوه برای تشــرف به 
شــهرهای زیارتی مشــهد و قم و حضور در 
مراســم پیاده روی اربعین حسینی وارد ایران 

می شوند.
معاون هماهنگــی و مدیریت امــور زائران 
اســتانداری خراســان رضوی در این ســفر 
همچنین طــی دیدار بــا احمدعلی موهبتی 
استاندار سیســتان  و بلوچستان در خصوص 
نحوه خدمت رسانی به زائران و تسهیل ورود 

آنان به کشور گفت و گو کرد. 
شهرســتان میرجــاوه اســتان سیســتان و 
بلوچســتان در ۷5 کیلومتری جنوب شرقی 

زاهدان واقع است. 

قبوض عوارض نوسازی پیامکی ارسال می شود

باید نگاه خود به جایگاه گردشگری در کشور را تعدیل کنیم

معاون مالی و پشــتیبانی شــهرداری مشــهد گفتدر راســتای 
هوشمندســازی فرآیند پرداخت عوارض، ارسال پیامکی قبوض 

عوارض در دستور کار قرار گرفته است.
به گزارش صبح امروز، رضــا خواجه نائینی که در ادامه نهضت 
پاسخگویی، با حضور در مرکز ارتباطات مردمی 13۷، پاسخگوی 
مستقیم درخواست های شــهروندان بود، با بیان این خبر اظهار 
کرد: یکی از اصلی ترین درخواست های شهروندان از شهرداری 
در روز جاری طی تماس با 13۷، در خصوص عوارض نوســازی، 
خودرو و کسب و پیشه که از درآمدهای پایدار شهرداری محسوب 
می شود و همچنین نحوه محاسبه، اطاع رسانی و پرداخت این 
نوع عوارض بود که تاش می کنیم که تاش می کنیم نظرات 

شهروندان را در این خصوص اعمال کنیم.
وی در پاســخ به این ســئوال که در حال حاضر کدام مشاغل و 

اصناف به شهرداری عوارض پرداخت نمی کنند، افزود: برخی از 
مشــاغل مانند پزشکان و وکا، کارشان در ملک مسکونی قابل 
انجام است که این مهم، مشکات زیادی را نیز برای مردم ایجاد 
می کند از جمله می توان به خیابان احمد آباد اشــاره کرد که در 
این محدوده، بیشتر اماکی که ساخته می شود، مجوز مسکونی 
گرفته، اما بعدا به مطب پزشــکان تبدیل می شود، یعنی استفاده 
تجاری از ملک انجام داده و عوارض مسکونی پرداخت می کنند و 

این مشکل باید با قانون گذاری در مجلس حل شود.
حل مشکل وصول بخشی از عوارض شهرداری ها با ابلاغ 

لایحه درآمدهای پایدار
خواجه نائینی در حوزه مالیات بــر ارزش افزوده بیان کرد: حوزه 
درآمدهای پایدار شــهرداری ها، به دو بخــش مالیات بر ارزش 
افزوده و سایر درآمدها تقسیم می شود، خوشبختانه در این دوره 

از مدیریت شــهری، در تعامل خوب با خزانه و اداره امور مالیاتی، 
میزان وصولی کل اســتان در این بخش و ســهم شهرداری نیز 
مشخص و وصول شده است.وی اضافه کرد: اما در بخش سایر 
درآمدهای پایدار مانند ســهم شهرداری سوخت، بلیت هواپیما و 
...، هنوز مشکل وجود دارد، به طور مثال شرکت های هواپیمایی 
پنج درصد بهای بلیت هواپیما را از شهروندان اخذ می کنند که به 
شهرداری پرداخت کنند اما در عمل این مهم هنوز محقق نشده 
اســت، برای حل مشکل، با اباغ لایحه درآمدهای پایدار که در 
مجلس تصویب شده و مراحل اصاحات مدنظر شورای نگهبان 
را می گذراند، ضمانت اجرایی بــرای پرداخت و وصول اینگونه 
عوارض شهرداری نیز در نظر گرفته شده است و مشکل حل می 
شــود.معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد در پاسخ به یکی 
دیگر از درخواست های مردمی 13۷ خاطرنشان کرد: یکی دیگر 

از درخواست های مردمی 13۷، ارسال قبوض عوارض نوسازی به 
صورت پیامکی برای شهروندان بود، اما با توجه به اینکه قبوض 
عوارض برای ملک صادر می شــود و ما با صاحب ملک طرف 
حســاب نیســتیم، لذا در عمل این قانون ما را با مشکل مواجه 
ساخته بود، پس نیاز بود که ملک و مالک را از طریق دفاتر اسناد 
به یکدیگر متصل کنیم تا به محض فروش و تغییر مالکیت هر 
ملک، اطاعات هویتی مالک جدید در سامانه عوارض جایگزین 
شــود تا بتوانیم قبوض را به مالک جدید ارسال کنیم، این کار بنا 
به درخواست های شهروندان در حال انجام بوده اما به دلیل لزوم 

ایجاد زیرساخت های مورد نیاز، کمی زمانبر است.

عضو هیات مدیره فدراســیون جهانی راهنمایان گردشگری 
گفت: به عقیده من بخشــی از تفکری که درباره گردشگری 
در کشور داشــتیم، با توهم همراه بود و بنابراین ما باید نگاه 

خود را به جایگاه گردشگری  در کشور تعدیل کنیم.
آرش نورآقایــی در گفت وگو با ایســنا در خصوص شــرایط 
گردشگری در دوران پساکرونا اظهارکرد: با توجه به آمارهای 
موجود، برای آن که گردشگری در دوران پساکرونا به حالت 
و شــرایط قبل از شــیوع ویروس بازگردد، زمانی حدود سه 
یا چهار سال ممکن اســت به طول بیانجامد؛ بنابراین طبق 
نظر کارشناســان، ممکن است برخی شــغل های مرتبط با 

گردشگری، نیمی و یا حتی تا یک پنجم کاهش پیدا کند.
وی ادامه داد: ممکن اســت افراد راه ها و شیوه های جدیدی 
در زمینه گردشــگری ایجاد کنند و بــه این ترتیب بعضی از 

شغل های قدیمی تحت تغییر قرار گرفته و به تبع آن طریقه 
درآمدزایی و گردشــگری نیز تغییــر خواهد کرد. به هر حال 
می توان مطمئن بود که گردشــگری پساکرونا با گردشگری 

پیش از کرونا تفاوت هایی خواهد داشت.
مدیرمســئول فصل نامه میراث و گردشگری گیلگمش ابراز 
عقیده کرد: از شعارهای نه چندان درست و توأم با احساساتی 
که در کشور و در دوران پیش از کرونا بیان می شد، شعارهایی 
مانند »گردشــگری می تواند جایگزین نفت کشــور شود«، 
»گردشــگری، اقتصاد کشــور را تکان می دهد« و... است. 
در حالی که کشورهایی که گردشــگری بسیار رشدیافته ای 
داشتند، به اندازه  ما که در واقع در زمینه مدیریت گردشگری و 
نه منابع آن، حرف زیادی برای گفتن نداشتیم؛ بر گردشگری 
کشــور خود حســاب باز نکرده  بودند. به این معنی که دیگر 

کشورها برخی مسائل دیگر را نیز در نظر می گرفتند.نورآقایی 
تصریــح کرد: ما در حوزه گردشــگری در ایــران چندان به 
مکانیزم های مدیریتی رســیدگی نکرده  بودیم اما این ادعا را 
داشتیم که قرار است گردشگری جایگزین صنعت نفت شود. 
به نظر من اساســاً این جمله و این برنامه ریزی غلط بوده و 
نمی توانستیم این گونه پیش برویم. در واقع کرونا به ما نشان 
داد که چنین ادعاهایی چندان صحیح نیســت و در آینده نیز 

ممکن است اتفاقات زیادی رخ دهد.
وی افزود: از طرف دیگر ســفر ایرانیان به خارج از کشور نیز 
به دلیل مســائل مربوط به ارز، مســائل سیاسی و اقتصادی 
تحت تأثیر قرار گرفته   و بنابراین همه این موضوعات باعث 
می شــود که ما متوجه شویم بخشــی از تفکری که درباره 
گردشگری داشــته ایم، با توهم همراه بوده  است. بنابراین ما 

باید نگاه خود به جایگاه گردشگری  در کشور را تعدیل کنیم. 
در سایر کشــورهای جهان نیز احتمالًا جلساتی در خصوص 
شــکل و شــمایل جدید گردشــگری و این که تا چه اندازه 

می توانند روی آن حساب باز کنند، برگزار شده  است.
عضو هیات مدیره فدراســیون جهانی راهنمایان گردشگری 
عنوان کرد: کسانی که در عرصه گردشکری فعالیت داشته اند، 
سعی کرده اند در چنین شرایطی که اقتصاد گردشگری دچار 
بحران شــده  اســت، راهکارهایی ارائه دهند و این راهکارها 
به ویژه به ســمت گردشگری دیجیتال یا تکنیک هایی مانند 
واقعیت افزوده که امروزه مطرح هســتند، ســوق پیدا کرده 
 اســت، گردشگری مجازی و مشاوره های سفر نیز رشد کرده  
به طوری که افراد سعی کرده اند بازارهای جدیدی برای خود 

ایجاد کنند.
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علیرضا دبیر:پیامک »بنا« را استعفا نمی دانم

 چرخ کشتی با این بودجه ها نمی چرخد
رئیس فدراســیون کشــتی با تاکید بر اینکه 
محمد بنا مورد تایید است ادامه داد: فدراسیون 

کشتی، خانه بنا است.
به گــزارش مهر ، علیرضــا دبیردر خصوص 
عملکرد فدراسیون کشتی بعد از تعطیلی اردوها 
و مســابقات به خاطر کرونا، اظهار داشت: در 
هشت ماه گذشته  کشــتی برگزار نشده ولی 
برنامه ها نخوابیده، یک ســری کارهای پایه 
ای را داریم دنبال می کنیم. مثا در کمیسیون 
داوری، کاری کردیم که هیچ داوری اعتراض 
نکند. البته هفته قبل یک مقدار از کمیســیون 
داوری ناراحت شــدم که چرا این اپلیکیشن را 
فعال نمی کنید تا همه چیز مشــخص باشد و 
معلوم شــود چه کسی حقش هست به مسابقه 
بــرود و کجا برود. این کار زمانبری اســت و 
برنامه ریزی پیچیده ای می خواهد. ما در همه 
حــوزه ها کار کردیم و بیــکار نبودیم. در این 
مدت دیدم یکی از پیشکســوتان عزیز که در 
حوزه اجرا آشنا نیست، گفته بود فدراسیون پول 
می گیرد درحالیکه در این مدت مسابقه برگزار 
نشــده، ما از ابتدای ســال تا امروز دو میلیارد 
و دویست و ســیصد میلیون از وزارت ورزش 
گرفته ایم که اندازه حقوق پرسنل ما هم نمی 
شود. توقعی هم از این پیشکسوت نداریم چون 
فقط کشــتی گرفتند و اطاعی از سایر مسائل 

ندارند. اینجوری نبوده که بیکار باشیم.  
وی در مــورد صدور مجوز برگــزاری لیگ و 
پروسه ای که باید در این خصوص طی شود، 
تصریح کرد: ســال گذشــته لیگ ما ۴3 روز 
طول کشــید. ما لیگ فصلی را قبول نداشتیم 
و مســابقات ما از شبکه ســه و ورزش پخش 
شد که باید از آنها تشکر کنم که بازتاب خوبی 
هم داشت. قرار بود نزدیک به ۷0 روز مسابقه 
برگــزار کنیم که به کرونا خوردیم و کشــتی 
تعطیل شد. اینجوری نبود که کار را رها کنیم، 
در این مدت پیگیر بودیم. باید تشــکر کنم از 
دوســتان مان در ســازمان لیگ که انصافا در 
یکی دو ماه گذشــته زحمت کشیدند و کارها 
را درســت انجام دادند، در این مدت ثبت نام 
و قرعه کشی انجام شــد. با پیگیری سازمان 
لیگ و من هم در کنار دوستان، هفته گذشته 
از  نمکی و  رئیســی معاونت بهداشت که در 
جلســات کارشناسی متقاعد شــدند که لیگ 
برگزار شــود، مجوز برگزاری را به ما دادند، اما 
اینکه چطور برگزار خواهد شد، ما واقعا منتظر 

تصمیم اتحادیه جهانی هستیم.
دبیر که در برنامه دایره طایی حضور داشت، 
ادامه داد: هفته گذشــته بــا لالوویچ صحبت 
کردیم. از او در مورد جهانی سوال کردم، حتی 
در مورد پروازها هم صحبت شد، چون در پرواز 
ها هم برای شــرکت در جهانی مشکل داریم. 
لالوویچ  گفت در مورد امیدها شانس برگزاری 
کم اســت اما در مورد جهانی صربستان خیلی 
محکم، مُصر است که برگزار شود. البته در این 
خصوص کمیســیون و هیئت رئیسه اتحادیه 
جهانی تصمیم نهایی را مــی گیرند. لالوویچ 

گفت تا 10 مهر قطعا به شما جواب می دهم. 
برگزاری لیگ ما به این تصمیم بستگی دارد. 
اگر قرار به برگزاری جهانی باشــد با مشورت 
کادرفنی، قطعا نمی توانیم لیگ را طول بدهیم 
و باید سریع رقابت ها را برگزار کنیم تا کشتی 
گیر را تحویل تیم ملی بدهیم. ولی اگر جهانی 
برگزار نشــود دست سازمان لیگ بازتر است و 
با توجه به اینکه مســابقه ای هم نیست جای 
مانور بیشتری داریم. ما در حال بررسی هر دو 
پلن هستیم. اگر قرار باشد متمرکز برگزار شود، 
کجا و چطور باشد. باید چند جلسه بگذاریم تا 

به جمع بندی برسیم.
قهرمــان المپیک ۲000 ســیدنی تاکید کرد: 
جدا از بحث مالی، کشتی گیران در این مدت 
خیلی به من پیامــک دادند که لیگ را برگزار 
کنید. در بحث فنی هم لیگ دســت مربیان را 
باز می گذارد و متوجه می شــویم بچه ها در 
چه وضعیتی هستند. بحث سوم هم این است 
که بازار کشتی داغ می شود. بچه های ما که 
ورزش می کنند و کسی بدون تمرین نیست، 
نگرانی من برای چندسال بعد است، بچه هایی 
که باید می آمدند و به خاطر کرونا باشــگاه ها 
تعطیل شــد و نیامدند. لیگ راه بیافتد کشتی 

دوباره به خانه مردم می رود.
وی در پاســخ به این سوال که فدراسیون چه 
تدبیری دارد که به لحاظ مالی باشــگاه ها به 
تعهدات شان عمل کنند، خاطرنشان کرد: یک 
تیمی سال گذشته در پرداختی هایش مشکل 
داشت امروز که می خواستند بیایند، گفتم یا تا 
بیست و پنجم شهریور تسویه کنند یا کنارشان 
مــی گذاریم. من در مدیریت محکم هســتم. 
البتــه این یک بحث دوطرفه هســت. اینطور 
نباشد که کشــتی گیر هم نیاید کشتی بگیرد. 
من دیدم کشــتی گیر در لیگ یا پایش ضرب 
مــی خورد یا مریض می شــود و از این بهانه 
ها می آورد، اسپانســر می خواهد دیده شود و 
کشتی گیر هم پولش را بگیرد. منافع دو طرف 
باید لحاظ قرار داده شود. البته اینکه بگویم من 
موضوعات این چنینی ریز می شوم، نه اینطور 
نیست. ســازمان لیگ این کارها را انجام می 
دهد.نمی شود لیگ را، داوران را من بچرخانم. 
آنوقت دیگر وقت نمی کنم دنبال مباحث دیگر 
بروم. نصیرزاده باید به این موضوعات برسد و 

در این خصوص جدیتر هم باشد بهتر است.
 دبیر اضافه کرد: من با وزارت ورزش مشکلی 
ندارم و از وزیر و دکتر علی نژاد تشکر می کنم. 
مشــکل ما با معاونت مالی شان هست و این 
بحث کارشناســی است. دوستان گفتند بودجه 
ما ۲۲ میلیارد اســت که اینطور نیست. بودجه 
کشتی 1۲ میلیارد و هفتصد میلیون است. 10 
میلیارد را خودمان از مجلس دنبال کردیم که 
مازاد از بودجه وزارت ورزش اســت و نوبخت 
هم اباغ کرد. دوستان می گویند بودجه ما ۲۲ 
میلیارد و هفتصد است، من گفتم اشکال ندارد 
شما امضایش کنید چون کار بودجه ای کردم 
و می دانم این امضا می شــود پایه برای سال 

1۴00 ، اما گفتند مــا 1۲ میلیارد و هفتصد را 
امضــا می کنیم و آن 10 میلیارد را قبول نمی 
کنیم. الان باید با تورم بودجه کشتی ۷0-۶0 
میلیارد باشد. کشــتی با این عدد و رقم هایی 
که الان هســت، نمی چرخد که البته وزارت 
ورزش هم بیشتر از این نمی تواند بدهد، دولت 

و مجلس باید کشتی را ویژه ببینند.
دبیر از جامعه کشــتی خواســت که همه به او 
در راستای کشتی کمک کنند و ادامه داد: من 
نماینده دوســتان جامعه کشتی در فدراسیون 
هستم. از بد اتفاق، من مسئول شدم و تصمیم 
را من می گیرم اما گروهی تصمیم سازی می 
کند. از اهالی کشتی و پیشکسوتان می خواهم 
اگر نکته ای به ذهن شــان می رســد بگویند 
چون این برای کشتی است. من الان مسئولم. 
با یکی از کشــتی گیرانی که خیلی دوســتش 
دارم، قرار شــد ماهی یک بار با هم بنشینیم و 
صحبت کنیم. دیدم فردا خیلی حرف ها را در 
روزنامه ها و خبرگزاری ها می گوید که دیگر 
نشست نگذاشــتم. اگر واقعا نکته ای هست، 

انتقادی هست به خودم بگویند.
رئیس فدراسیون کشتی در خصوص ابهاماتی 
که در مورد برگزاری انتخابات هیئت کشــتی 
لرستان وجود دارد، گفت: اداره کل خیلی سعی 
می کند نکاتی که خودش در نظر دارد را پیاده 
کند ولی اداره کل ورزش این اســتان به اندازه 
من کشتی را دوســت ندارد. با تمام احترامی 
که برای مدیر کل قائلم امــا اجازه نفوذ نمی 
دهم. اهالی کشتی استان باید خودشان تصمیم 
بگیرند. ما داریم بحث تشکیل مجمع را دنبال 
می کنیم.وی در مورد حاشیه های اخیر کشتی 
مازندران و اختافی کــه بین مجید ترکان و 
عســکری محمدیان ایجاد شده، تصریح کرد: 
تــرکان و محمدیــان جزو قهرمانــان بزرگ 
کشــورمان هســتند. من خودم بچه بودم از 
کشتی های شان لذت می بردم و همیشه هم 
سعی کردم بزرگتری کوچکتری را رعایت کنم. 
با حاجی عسکری در این مورد صحبت کردم، 
او آدم صافی است. گفت به جان محمدحسینم 
در جریان این مطلبی که منتشــر شده، نیستم 
و مجید ترکان هم حتما این را قبول می کند. 
با مجید تــرکان هم صحبت کردیم او باید در 
کشتی باشد. حقش هســت. اتفاق خوبی دارد 
مــی افتد اما تا کار را تمــام نکنم چیزی نمی 

گویم.
دبیر درخصوص دستورالعمل و پروتکل اجرایی 
در لیــگ نیز گفت: نصیرزاده فردا جلســه ای 
گذاشــته با مدیران شرکت کننده در لیگ، من 
هم در بخشــی از این جلسه حضور دارم.  باید 
صحبت کنیــم ببینیم تیم ها کجا می خواهند 
کشــتی گیران شــان را قرنطینه کنند، نکته 
بعدی تست کرونا است. با یکی دو آزمایشگاه 
صحبت کردیم که همه صبح تســت بدهند و 
بعدازظهرنتیجه اش را بگیریم. این مسائل در 
جلســه فردا )۲3 شهریور( مورد بحث قرار می 
گیرد. هر کســی تســتش منفی بود می تواند 

وزن کشی کند. هر کسی از خبرنگار گرفته تا 
باقی عوامل، باید تست شان منفی باشد وگرنه 

آنها را راه نمی دهیم.
وی در پایان در مورد موضوع دو کشــتی گیر 
که محل اختاف دو باشــگاه سایپا و استقال 
شده است، نیز از ســرمربیان دو تیم خواست 
که برادرانه این مســئله را بین خود حل کنند 
و گفت: خیلی خوشــحالم مهدی تقوی و رضا 
یزدانی در کشــتی هستند. از هر دوی آنها می 
خواهم که جلسه بگذارند و این موضوع را بین 

خودشان حل کنند.
دارنده 5 مدال  کشــتی جهــان و المپیک در 
خصوص موضوع اســتعفای محمد بنا، گفت: 
اول در مورد حمید ســوریان بگویم که او تمام 
اختیاراتی که مــن دارم را دارد، حتی مالی، او 
درخصوص چک امضــا کردن هم اختیار دارد 
و هم در بحث فنی. هر تصمیمی که او بگیرد 
حتما تصمیم من است و تمام قد پشت تصمیم 
او هســتم. در مباحث فنی اصا خود سوریان 
آمده وســط، در هر دو رشته آزاد و هم فرنگی 
و در این خصوص باری از دوش من برداشــته 
و از او تشــکر می کنم که هم با بنا و هم در 
کشتی آزاد با محســن کاوه در ارتباط است و 
تمام تمام مباحث را پیگیری می کند. موضوع 
بنــا را از دو بعد اخاقی و فنی دنبال می کنم. 
اخاقی که همیشــه گفتم، به سوریان هم دو 
روز پیش گفتم، آدمی که اینقدر بزرگوار است 
که مکانی که به اسم خودش هست را به اسم 
شــهید می کند و از نفسش می گذرد این آدم 
قیمت ندارد و همیشه برای من عزیز است. از 
بعد فنی هم فکر می کنم در کشتی سرم کاه 
نمی رود. نزدیک 13 ماه است همه مربیان را 
رصد می کنم چون چند سالی در کشتی نبودم 
اما حالا دستم آمده، من 3-۴ مربی را دیدم که 
کت تن شــان هست که قطعا این کار را بلدند 
و قطعا یکی از آنها محمد بناست. از هر دو بعد 
انصافا مورد تایید اســت. یکی خوب کار نکند، 
غیبت نمی کنم واین را می گویم. بنا از هر دو 

بعُد مورد تایید است.
دبیر افزود: من اصا صحبتی نکرده بودم چون 
از این پیامک ها زیــاد برایم می آید اما دیدم 
فضای مجازی شلوغ شد و گفتند محمد بنا در 
گروه مجازی استعفا داده، البته من این پیامک 
را استعفا نمی دانم بنا وقتی دلخور است به من 
نگوید  به چه کســی بگوید. نمی دانم چطور 
رسانه ای کردند. بازگشــت او پادرمیانی نمی 
خواهد، خانه بنا، فدراســیون کشتی است. من 
این را فقط پای خســتگی می گذارم. هفت - 
هشــت ماه زحمت کشیده، تیم یازدهم دنیا را 
چهارم دنیا کرده، بعد هشت ماه کشتی تعطیل 
شده. یکی مثل بنا آدم مسئولیت پذیری است. 
بحث پادرمیانی نیســت. بنا هر موقع دوست 
داشــت ما در خدمتش هســتیم. در پنجشنبه 
غام محمدی به فدراســیون آمد پرسیدم در 
آن جلسه شنبه چیزی شده، گفت نه و پیشنهاد 
دهنده این اردو هم اصا محمد بنا بود.تمرین 

۴ روزه با یک هفته فرقی ندارد، وقتی مسابقه 
معلوم نیســت چه فشــاری بیاوریم. اینکه بنا 
خســته هســت یا چه موضوعی بوده خودتان 
پیدایش کردید و از خودش بپرســید، من نمی 

دانم. برای ما درهر صورت عزیز است.
رئیــس فدراســیون کشــتی در مــورد قطع 
همکاری با حســن یوسفی افشــار در انستیتو 
و انتخاب سرپرســت جدید، تاکیــد کرد: ابتدا 
از حسن یوســفی افشار تشــکر می کنم. در 
این یک ســالی که در خدمتــش بودیم خیلی 
وقت گذاشت. او جزو انســان هایی است که 
در حوزه فنی و علمی کشــتی قبولش دارم. او 
بازنشسته بود و هر کاری کردیم مجوز بگیریم 
در فدراســیون کار کند، نشــد و بازرسی کل 
کشور هم منع اســتفاده از کارکنان بازنشسته 
را حتــی بدون حقوق، اباغ کرده و با وجودی 
که دوست داشتیم از او اســتفاده کنیم، نشد. 
او خدمت خود را در این یک ســال کرد. دکتر 
مرادی را جای او گذاشــتیم. من خودم بررسی 
کردم، سه چهار تا گزینه داشتیم. وقتی از آنها 
برنامه خواســتم دیدم چیزهایی که ذهن من 
است را می تواند عملیاتی کند. من در انستیتو 
کارشناس نیستم اما حرف دارم. چند جلسه با 
او و ســایر دوستان داشتیم. دکتر مرادی عضو 
هیئت علمی دانشگاه هست و کشتی گیر بوده، 
مهم اســت نه خیلی تئوری پرداز باشــد و نه 
دنبال کار عملی، یک چیزی میانه اینها، به درد 

ما می خورد. اینجور آدم ها موفق تر هستند.
علیرضــا دبیر در مورد مباحثی که در خصوص 
بودجه کشــتی ایجاد شده، گفت: من خواهش 
می کنم یک سری دوستان اگر می خواهند نقد 
کنند منصفانه بنویســند و نه مغرضانه. ورزش 
رابطه مســتقیم دارد با اقتصاد، این را چین و 
روسیه و آمریکا ثابت کردند. چین 1۹88 شروع 
به رشــد اقتصادی کرد. اقتصادش اول شد و 
در المپیک هم اول شــد. هر کسی در اقتصاد 
خوب باشــد در ورزش هم خوب است. وقتی 
خوب بودجه داری، می توانی پشــتوانه هایت 
را به مسابقات بین المللی بفرستی و بهره اش  
را بعدا می بری. روزی که در ســال ۹۷ رئیس 
فدراســیون قبلی اســتعفا داد و رفت دلار 10 
هزار تومان شد و گفتند تیم را نصفه می بریم. 
می گفتند چرخ کشتی با دلار10 تومانی نمی 
چرخد. من که آمدم دلار 1۲ تومان بود امروز 
۲۶ تومان هســت. یکی از دوستان می گویند 
شــما پول ها را می گیری و خرج می کنی، از 
1۲ میلیارد و هفتصد میلیون وزارت ورزش، در 
حالیکه ۶ ماه از سال گذشته فقط دو میلیارد و 
دویســت میلیونش را به ما دادند. ضمن اینکه 
مسابقه ای هم نیســت که درآمدزایی کنیم و 
اسپانسر بیاید. تمام مسابقاتی که ما شرکت می 
کنیم، همه دلاری است. بلیط هواپیما دلاری 
اســت. شرکت در مســابقات، هتل، لایسنس 
و ...هر ســفر میانگین یک میلیارد و دویست 
میلیون هزینه دارد. ما اینها را نوشتیم. حساب 

دو دو تا چهارتاست.

شوک به لیگ قهرمانان: 

شش کرونایی در الهلال و الدحیل
موارد کرونایی متعددی در دو تیم مدعی لیگ قهرمانان آسیا پیدا شده است.

به گزارش ورزش ســه، رســانه های عربی خبــر دادند که پنج بازیکــن و کادر تیم الهال 
عربســتان به همراه یک بازیکن تیم الدحیل به کرونا مبتا هســتند و AFC نیز این خبر را 

تایید کرده است.
آنطور که رســانه های عربی نوشــته اند، محمد البریک، ســلمان الفرج، محمد الواکد، صالح 

الشهری ، حمد العبدان و سعود کریری موارد کرونایی در تیم الهال عربستان هستند.
 کنفدراسیون فوتبال آسیا در بیانیه ای رسمی اعام کرده است: کلیه مراقبت های پزشکی و 
پشتیبانی مناسب از هر دو تیم ارائه می شود و کلیه افرادی که از نظر آزمایش مثبت بوده اند 
تحت پیگیری پزشکی قرار می گیرند و روشهای جداسازی مطابق با الزامات ایمنی و پروتکل 

های Covid-1۹ در مسابقات اعمال می شود.
همچنین در اطاعیه ای اف ســی ســامت بقیه بازیکنان تیم های مختلف تضمین نشده و 
احتمال دارد به زودی موارد کرونایی بیشــتری در تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا پیدا 
شــود.الهال چند روز پیش جشن قهرمانی خود در لیگ برتر را برگزار کرد و احتمال دارد که 

همین جشن بدون رعایت فاصله فیزیکی، تعداد کرونایی ها را افزایش هم داده باشد.
این در حالی است که البته هنوز نام مورد مبتا به کرونا در تیم الدحیل روشن نشده است.

الدحیل قطر حریف پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیاست و الهال نیز باید مقابل شهرخودرو 
صف آرایی کند. ممکن است برنامه این دو تیم یا شرایط حضور آن ها دستخوش تغییر جدی 

بشود. باید منتظر اطاعیه های بعدی کنفدراسیون فوتبال آسیا ماند.

خلیلی: پول برانکو بین بازیکنان تقسیم شد 
بازیکن سابق پرسپولیس می گوید مدیران این باشگاه درباره پرداخت مطالبات سرمربی سابق 

این تیم فقط وعده می دهند.
محسن خلیلی در گفت و گو با ایسنا، درباره دیدارهای پرسپولیس در لیگ قهرمانی آسیا اظهار 
کرد: پرســپولیس همیشه تیمی بوده که نتایج خوبی در لیگ قهرمانان آسیا به دست آورده و 
نشان داده که می تواند به عنوان یک تیم مدعی ظاهر شود. این تیم شخصیت بالای خودش 
را در لیگ قهرمانان آســیا به نمایش گذاشته اســت. همه این مسائل به خاطر ثبات تیمی و 
شخصیت بالای پرسپولیس بوده است. البته قبول دارم در این دوره تا به حال آن طور که باید 
نتایج خوبی به دست نیامده اما با ۴ بازی باقی مانده پرسپولیس این فرصت دارد که نتایج بد 

گذشته را جبران کرده و راه صعود را برای خودش همواره تر کند.
وی افزود: بازیکنان جدیدی به پرسپولیس اضافه شده اند که هنوز نیاز به زمان دارند تا با تیم 
هماهنگ شوند. تنها نگرانی ما همین مساله و نبود هماهنگی میان خطوط تیم است. امیدوار 
هستیم که پرسپولیس با کمک کادر فنی اش بتواند به هماهنگی لازم برسد و مشکلی از این 
بابت نداشــته باشد. یک مربی وقتی بخواهد مهر خودش را روی تیم بزند باید چند ماه زمان 
بگذرد تا تغییراتی که ایجاد کرده است به نتیجه برسد. یحیی گل محمدی از زمانی که به تیم 
آمد این فرصت را نداشت که تغییرات مد نظرش را ایجاد کند اما حالا این فرصت را داشته و 
سعی کرده است با جذب بازیکنان جدید روند تاکتیکی خودش را در تیم پیاده کند. شاید دراین 
شرایط یک مربی اوایل کارش نتایج خوبی نگیرد اما قطعا با گذشت زمان شرایط بهتر خواهد 
شد. تیم کالدرون یک مثال محسوب می شود چون آن تیم هم در ابتدا نتایج خوبی نمی گرفت 
و با گذشت زمان توانست به ثبات برسد. به همین خاطر می گویم در لیگ قهرمانان آسیا این 
پرسپولیس این شانس را دارد که از گروهش صعود کند اما نباید از گل محمدی انتظار معجزه 

داشته باشیم باید به کادر فنی حق  بدهیم چون کار سختی پیش رو دارند.
وی افزود: تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا هر سال هزینه های سنگینی می کند تا نتایج 
خوبی بگیرد. البته التعاون، حریف پرســپولیس در این روزها شرایط خوبی در لیگ کشورش 
نداشــته اما ســایر رقبا مثل الدحیل و شارجه از تیم های خوب آســیایی محسوب می شوند. 
بنابراین من امیدوارم پرســپولیس با کســب نتایج خوب بتواند از گروهش در لیگ قهرمانان 
آسیا صعود کند.خلیلی در بخش دیگری از صحبت هایش به جدایی مهدی ترابی، علی علیپور 
و علیرضا بیرانوند از پرســپولیس اشاره کرد و گفت: این ســه بازیکن اصلی نقش مهمی در 
قهرمانی های پرســپولیس ایفا کردند بنابراین جدای آنها روی تیم تاثیر می گذارد. من خاطرم 
اســت ســال قبل هم ترابی بند جدایی در قراردادش وجود داشت اما ایرج عرب با درایتی که 
داشــت اجازه نداد او از پرســپولیس جدا شود. درباره علیپور هم تقریبا شرایط همین گونه بود 
که آن زمان اجازه ندادند این بازیکن هم برود. تیم های قهرمان همیشــه وقتی ضربه خوردند 
که بازیکنان کلیدی شان جدا شدند. این مساله نظم و هماهنگی تیم را به هم می زند. این که 
گفته می شــود بازیکنان زیادی از تیم قهرمان جدا می شوند درست است اما آن تیم بعد از آن 
به ســختی دیگر قهرمان می شود. سال 8۶ که ما با پرسپولیس قهرمان شدیم بعد از آن تیم 
دچار تغییرات زیادی شــد به خاطر همین متاسفانه نتوانستند دیگر قهرمان بشوند. این را هم 
باید بگویم که فضای مجازی ناخواســته یا خواسته فشــار زیادی را روی باشگاه و مدیرانش 

ایجاد می کند. همین فضای مجازی بیشتر از طریق دلال ها اداره می شود.
او ادامــه داد: دلال ها با اســتفاده از این فضا بازیکن مدنظرشــان را روی بورس می آورند و 
قیمتش را چند برابر می کنند. هواداران ما باید باهوش باشــند کــه گول این فضا را نخورند 
واجازه ندهند تیم محبوبشــان زیان ببیند. خاطرم است سال قبل که برخی دوستان خودشان 
را پرچم دار هواداران می دانستند و دائم نقد می کردند حالا که تیم دچار بحران شده به خاطر 
پســت های که در نزدیکی باشگاه به دست آوردند ســکوت کرده اند و گاهی فقط از یک نفر 
انتقاد کوچکی می کند و بافاصله مجبور به عذرخواهی می شوند. این دوستان الان که شرایط 
اینقدر بد شــده هیچ واکنشی نشان نمی دهند چون در اطراف باشگاه پست به دست آوردند و 
کار می کنند.وی در ادامه درباره پرداخت نشدن مطالبات برانکو و خطر محرومیت پرسپولیس 
اظهار کرد: ســال گذشــته ایرج عرب 800 هزار یورو برای پرداخت برانکو فراهم کرد که بنا 
به دلایلی این پول پرداخت نشــد. آن پول میان بازیکنان تقسیم شد تا مطالباتشان پرداخت 
شــود و بخشی از این پول هم برای خرید بازیکن جدید صرف شد. الان چندین ماه است که 
دوستان وعده می دهند که پول برانکو آمده شده و می دهیم. آنها به خاطر همین مساله با یک 
کارگزار قرارداد بســتند و گفتند که آنقدر درآمد به دست می آوریم که به راحتی پول برانکو را 
بدهیم. به همین خاطر هواداران امیدوار بودند که بدون مشــکل پول برانکو پرداخت شود اما 

می بینم فقط وعده پوچ به هواداران دادند.

گل محمدی: گلایه هایی وجود دارد اما برای 
سربلندی پرسپولیس می جنگیم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: درد دل و گایه هایی وجود دارد اما با تمام وجود برای 
سربلندی پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا، سوپرجام و فصل بعد می جنگیم.

به گزارش خبرگزاری تســنیم،  یحیی گل محمدی سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در آستانه 
شــروع مجدد مرحله گروهی مسابقات لیگ قهرمانان آسیا با انتشار پیامی در صفحه شخصی 

خود در فضای مجازی نوشت:
»دست در دســت هم می دهیم و با تمام وجود برای سربلندی پرسپولیس در لیگ قهرمانان 
آســیا، ســوپر جام و فصل بعد می جنگیم. درد دل ها و گایه هایی وجود دارد اما خود را برای 

یک چالش جدید و بزرگتر آماده می کنیم.
دیگر به اینکه چرا در نقل و انتقالات دو ســتاره تأثیرگذار خط حمله تیم را از دســت دادیم یا 
اینکه چرا برخی گزینه ها جذب نشــدند، فکر نمی کنیم. ما پرســپولیس هستیم و وقتی با هم 
باشــیم اتفاقات بزرگی را رقم خواهیم زد. به رغم عدم برخورداری از مزیت بازی های خانگی 
با دعای خیر هواداران عزیز آماده مصاف با رقبای آســیایی می شــویم. ما محبوب ترین تیم 
آسیا هستیم و پشتوانه بزرگی داریم و این تیم با حمایت و اتحاد هواداران میلیونی خود برای 
تکرار موفقیت ها می جنگد.رمز موفقیت پرســپولیس همدلی در تیم، حمایت هواداران عزیز و 
پیشکســوتان دلسوز و اتحاد خانواده بزرگ پرسپولیس بوده و نباید خدشه ای به آن وارد شود. 
به باور خودم هیچ ســدی نباید مانع از تکرار موفقیت ها شــود. ما نباید در قبال کارشکنی ها 
علیه پرســپولیس تسلیم شــویم، بلکه باید برای تکرار موفقیت ها و پنجمین قهرمانی متوالی 

بیشتر از قبل بجنگیم«.

قلعه نویی: امسال انتخابم خوب بود و با مطالعه به گل گهر آمدم
ســرمربی تیم فوتبال گل گهر ســیرجان گفت: امسال فکر 
می کنــم انتخابم خوب بوده و بــا مطالعه گل گهر را انتخاب 

کردم.
به گزارش فــارس، امیر قلعه نویی در حاشــیه اولین تمرین 
تیــم فوتبال گل گهر در خصوص حضورش روی نیمکت این 
تیم اظهار داشــت: باید از استاد خودم مجید جالی به خاطر 
زحماتی که کشیده تشکر کنم. در بدترین شرایط و هنگامی 
که تیم دهم جدول بود آن را تحویل گرفت که فکر می کنم 
برای سال اول خوب است. از مسئولین باشگاه تشکر می کنم 
که من را انتخاب کردند. امسال فکر می کنم انتخابم انتخاب 
خوبی بوده، با مطالعه این کار را کردم. تیم پتانســیل بســیار 
خوبــی دارد و من در اینجا فضای بســیار خوبی را می بینم. 
امیدوارم شرمنده مردم نشویم. امروز اولین جلسه تمرین است 

و بازیکنان با انگیزه بسیار خوبی تمرین می کنند. 
قلعه نویی در مورد اینکه چه هدفی به همراه گل گهر در فصل 
جدید دارد، گفت: به هر حال این تیم پتانســیل خوبی دارد. 
باید از جمشید مارحمان و هیأت مدیره خوب باشگاه، محمد 
جواهــری و همچنین بیدآبادی تشــکر کنم که یک فضای 
بســیار خوبی را به وجود آوردند. من یک جلســه با جمشید 
مارحمان )مدیرعامل شرکت صنعتی معدنی گل گهر( برگزار 
کردم و انگیزه من هزار برابر شــد وقتــی صحبت های این 
مدیر را گوش دادم.واقعاً رفتاری انســانی و قلبی خوب دارد. 

به مجموعه گل گهر تبریــک می گویم به خاطر اینکه چنین 
انســان خوبی را دارد. زود اســت در مورد هدف گذاری مان 

صحبت کنیم اما تیم ما پتانسیل خوبی دارد.
سرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان در مورد اینکه این تیم 
فصل گذشــته تاش کرد در لیگ برتر بماند و حالا با حضور 
قلعه نویی انتظارات از آن بالا رفته اســت، عنوان کرد: از این 
نگاه خوشــحالم چون مسئولیت هر تیمی را قبول می کنم از 
آن انتظار دارند. اما اجازه بدهید، الان اولین جلســه تمرین ما 
است. یکسری بازیکنان به ما اضافه می شوند و یقیناً جایی که 
می روم دنبال این هســتم که نتایج خوبی بگیرم و این انتظار 
وجود دارد.قلعه نویی در مورد اینکه آیا انتخاب گل گهر را یک 
ریســک نمی داند، گفت: عاوه بر اینکه ریسک نیست خیلی 
هم خوشحالم. گفتم این تیم را با مطالعه انتخاب کردم. یقیناً 
این بچه ها انگیزه بالایی دارند و ان شــاءالله امسال تیم خوب 
و شایسته ای داشته باشیموی در مورد اینکه آیا از عملکرد در 
فصل نقل و انتقالات رضایت دارد، اظهار داشت: به هر حال 
زحمت می کشــند. ۲-3 بازیکن دیگر باید به ما اضافه شود. 
ولی بله، خیلی راضی هستم. جواهری و بیدآبادی انسان های 

خوبی هستند. حیدر افسری در کنار آنها تاش می کند.
ســرمربی تیم فوتبال گل گهر ســیرجان در مورد برنامه های 
آماده سازی تیم عنوان کرد: امسال نه تنها ما بلکه همه تیم ها 
مشــکاتی دارند. یکی اینکه اردوهــای خارجی نمی توانیم 

برویم. در حال برنامه ریزی هستیم که اگر بشود ۲ اردو داشته 
باشیم. باید ببینیم کجا می توانیم این کار را انجام بدهیم. اگر 
می توانســتیم یقیناً به خارج از ایــران می رفتیم چون تیم به 
این مســئله نیاز دارد. آنجا اردوی بسیار خوبی برگزار می شد 
و تیم های خوبی هم بودند و عیار تیم بالا می رفت. چون این 
بازیکنان سال دوم شان است نیاز بود یک اردوی خارجی بروند 
و با تیم های خارجی بازی کنند که می توانســت به این تیم 
خیلی کمک کند.قلعه نویی در مورد قانون منع جذب بازیکنان 
و مربیــان خارجی گفت: اگر قانون را اهل فن آن و با مطالعه 
وضع کرده باشــند می گوییم خوب است ولی ما باید بپرسیم 
که این قانون را چه کســی گذاشته است. یقیناً این به ضرر 
فوتبال ما است. شما می بینید بازیکنی که یک میلیاردی بود 
الان می گوید 1۲ میلیارد! عذرخواهی می کنم شــاید نوشتن 
هم بلد نباشــد. به نظر من این قانون، قانــون با مطالعه ای 
نبود. وی افزود: یکسال آمدند ســقف قرارداد گذاشتند مثاً 
آمدند جلــوی چند بازیکن و مربــی را بگیرند، آن زمان 18 
تیم در لیگ بود و حدود ۴00 بازیکن بازی می کردند، ســقف 
بازیکن 50 میلیونی شــد ۴50 میلیون. این قانون هم باعث 
شــده رقم ها خیلی بالا برود. یقینــاً آمدن بازیکنان و مربیان 
با کیفیت می توانســت به فوتبال ما و لیگ ما کمک کند. به 

نظرم این قانون شاید به زودی برداشته شود.
ســرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان در خصوص اینکه در 

سال جدید رقم قراردادها خیلی بالا رفته است، اظهار داشت: 
یقیناً به باشگاه ها ضرر می زند. بدهی ها روی بدهی ها می آید. 
باید ببینیم چه کســی تصمیم گرفته این کار انجام شــود و 

مانند بنزین نباشد!
قلعه نویی در مورد این شــایعه که گفته می شــود باشــگاه 
پیشــنهادی 50 میلیاردی برای ســه ســال به سرمربی تیم 
داده اســت، گفت: روزی این حرف را به محمدرضا ســاکت 
زدم که من آمده ام اثرگــذاری کنم. نیامده ام توپ زدن را به 
کســی یاد بدهم. شاید خیلی ها در این زمینه بهتر باشند ولی 
خیلی خوشحالم هرجا می روم اثرگذاری می کنم. قرارداد من 
اینجا یکساله اســت. 50 میلیارد واقعیت ندارد دشمنان امیر 
قلعه نویی از الان شروع کرده اند. واقعاً برای شان متأسفم هر 
کجا می روم این کارها را شروع می  کنند. نمی دانم چه زمانی 
می خواهند خدا را در زندگی شــان در نظــر بگیرند. فکر آن 
یک متر و نیم جا و آخرت شــان نیستند. بالاخره قراردادها در 
ســازمان لیگ ثبت می شود. آیا غیر از این است؟ من در این 

10 سال به این مسائل عادت کرده ام.



8
یکشنبه23 شهریور 1399/   سال سوم  /   شماره 765

Vol.3.No.765 / September.13.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گ آ
بر

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

رهبر انقلاب طی پیامی 
درگذشت آیت الله صانعی را تسلیت گفتند

رهبر معظم انقاب اســامی در پیامی درگذشــت آیت الله یوسف 
صانعی را تسلیت گفتند.

رهبر انقاب طی پیامی درگذشت آیت الله صانعی را تسلیت گفتند
 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقاب اســامی در پیامی 

درگذشت آیت الله یوسف صانعی را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقاب اسامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم 
درگذشــت مرحوم مغفور آیت الله آقای حاج شــیخ یوسف صانعی 
رضوان الله علیــه را به فرزندان و خاندان مکــرّم و به برادر معززّ و 
محترم ایشــان و نیز به شاگردان و عاقمندان و دوستان آن عالم 

بزرگوار تسلیت عرض میکنم.
آن مرحــوم از شــاگردان پر تاش درســهای فقــه و اصول و از 
نزدیکان حضرت امام خمینی اعلی الله مقامه بودند و پس از پیروزی 
انقاب در مســئولیتهای مهمّ قضائی و غیره به خدمت اشــتغال 
داشتند و امید است این همه مقبول درگاه احدیّت و موجب اعتای 
مقامات اخروی ایشان باشد. رحمت و مغفرت حضرت حق را برای 

آن مرحوم مسألت میکنم. 
سیدّعلی خامنه ای 
۲۲ شهریور 13۹۹

کاهش شوکه کننده آمار ازدواج در دوران کرونا 
معاون ســاماندهی امــور جوانان وزارت ورزش و جوانان: شــیب 
کاهشــی ازدواج به نسبت سال های قبل می تواند یک شوک باشد 
و این شــوک روی موضوع فرزندآوری حتمــا تاثیر خود را خواهد 
گذاشت. حواشــی مربوط به کرونا عاوه بر اینکه موجب کاهش 
ازدواج شــده، پس از ایــن می تواند بر امر فرزنــدآوری هم تاثیر 
بگذارد. طبیعتا مادر برای فرزندآوری نیاز به حضور در بیمارســتان 
یا آزمایشــگاه دارد که با وجود کرونا مراجعه به بیمارستان کاهش 
یافتــه و در ادامه اقدام بــه فرزندآوری نیز کاهــش می یابد، این 
موضوع اکنون حتی حادتر از مباحث اقتصادی اســت. بسیاری از 
زوجینی که با دفاتر مشــاوره ما ارتباط دارند، به صراحت این را به 

مشاورین شان اعام کرده اند. /ایلنا
 

مهدی چمران از تشکیل »نظام پارلمانی« در کشور دفاع کرد
نایب رئیس شورای ائتاف نیرو های انقاب: سیستم نظام پارلمانی 
و ریاستی در کل دنیا وجود دارد و در ابتدای انقاب سیستم نخست 
وزیری داشــته ایم، حال اگر سیســتم پارلمانی خوب انجام بشود، 

نتایج خوبی دارد. /آنا
 

تصمیم گیری های دقیقه نودی دولت صدای عارف را هم درآورد
عضو شــورای عالی انقاب فرهنگی با انتقاد از تصمیم گیری های 
دقیقه نودی در موضوع مهم آموزش آن هم در شرایط ویژه کشور، 

گفت: متأسفانه برای شروع سال تحصیلی جدید شاهد سردرگمی 
خانواده ها بودیم و علت آن نداشتن برنامه مشخص برای چگونگی 

شروع سال تحصیلی بود./منبع: ایسنا
 

فرمانداری تهران با نامگذاری خیابانی به نام
 بازرگان مخالفت کرد

فرمانداری تهران به 3 نامگذاری شــورای شــهر تهران اعتراض 
کرد.نامگــذاری معابری به نام بازرگان، اعظم طالقانی و ســهیل 
گوهری براســاس بند 1 آیین نامه نامگذاری معابر مورد اعتراض 
فرمانداری تهران قرار گرفته است. شورای شهر تهران چندی پیش 
تغییر نام خیابان محل ســکونت اعظم طالقانــی به نام این فعال 
سیاســی تاریخ معاصر ایران را به تصویب رســانده بود و خیابان 
»ســازمان آب« نیز به دلیل 13 بار تکرار نام، در محدوده صادقیه 
و در مناطق ۲ و 5 شــهرداری تهران به نام پیشــنهادی مهندس 
مهدی بــازرگان تغییر یافته بود. همچنین در کنار ســایر نام های 
جدید معابر تهران، با تصویب شــورای شهر یک کوچه نیز به نام 
سهیل گوهری نامگذاری شده و مصوبه شورای شهر در خصوص 
نامگذاری ها برای تأیید نهایی به فرمانداری تهران فرستاده شدند 
که فرمانداری به این ســه نامگذاری شورای شهر تهران براساس 
بند یک آئین نامه نامگذاری معابر اعتراض کرد. براساس ماده یک 
ضوابط و معیار های نامگذاری، نام شخصیت های مهم تاریخ صدر 
اســام و انقاب اسامی و شــهدای گرانقدر آن و حوادث مهم 
تاریخ مبارزات اسامی مردم ایران در درجه اول نام گذاری ها قرار 
دارند و نام شخصیت های فرهنگی، ادبی، علمی، سیاسی و تاریخی 
ایران و اســامی راجع به اندیشــه، فکر و هنر و نیز مظاهر طبیعت 
زیبــای ایران در مرتبه های بعدی می توانند برای نام معابر انتخاب 
شوند که فرمانداری این سه نام را مصادیق این بند ندانسته است.

آموزش و پرورش: تصویر جلد کتاب ریاضی سوم ابتدایی 
اصلاح می شود

علی محبی سرپرست معاونت برنامه ریزی درسی و تولید بسته های 
تربیت و یادگیری ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی در 
گفتگو باباشــگاه خبرنــگاران جوان، درباره تصمیم این ســازمان 
بــرای پیگیــری ماجرای جنجالــی حذف دختــران از جلد کتاب 
ریاضی سوم ابتدایی بیان کرد: این حذف براساس نظر کارشناسی 
صورت گرفته، مســیری را طی کرده اســت و بــه این ترتیب که 
جنجال به پا شــده است، ماجرا پیچیده نیســت. او ادامه داد: اگر 
همه کتاب ها را ماحظه کنیم مشاهده می شود که به هیچ عنوان 
در ســازمان به دنبال حذف دختران نبودند همانطور که در کتاب 
علوم و هدیه های آســمانی عکس دختران و نه نقاشی آن ها روی 
جلد کتاب درسی مشاهده می شود. سرپرست معاونت برنامه ریزی 
درســی و تولید بســته های تربیت و یادگیری سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشــی بیان کرد: به دلیل آنکه زمان اصاح کوتاه 

بود عکس دختران از کتاب درســی حذف شد هرچند که بهتر بود 
تصویــر جدیدی طراحی می کردند تا آنکه بخواهند تصویر دختران 
را از کتاب درسی حذف کنند. محبی تصریح کرد: با توجه به دستور 
وزیر آموزش و پرورش طراحی جلد کتاب ریاضی ســوم دبســتان 
اصاح خواهد شد تا افراط و تفریطی در دیدگاه جنسیتی نسبت به 
دانش آموزان وجود نداشته باشد. او بیان کرد: در اسام هم دیدگاه 
اعتدالی نســبت به مسائل وجود دارد عاوه بر آن آرمان های رهبر 
معظم انقاب هم بر همین موضوع استوار است بنابراین هیچگونه 

تبعیضی بین دختران و پسران وجود ندارد.

ابتلای 3۹ دانش آموز یکی از شهرستان های لرستان به کرونا
افشــین ترکارانی در سخنانی، گفت: 3۹ دانش آموز این شهرستان 
به بیماری کرونا مبتا شــده اند.وی گفت: از 15 شهریور تا دیروز 
3۹ دانش آموز در مقاطع مختلف تحصیلی در شهرســتان سلسله 
به بیماری کرونا مبتا شــدند. سرپرست فرمانداری سلسله با بیان 
اینکه در روز های ۲0 و ۲1 شــهریور مــاه 18 دانش آموز در این 
شهرستان کرونایی شدند، افزود: بیشــترین آمار مبتایان در بین 
دانش آموزان مربوط به مقطع ابتدایی است. ترکارانی تصریح کرد: 
دانش آموزان مبتا شده بین ۷ تا 1۷ سال سن دارند و همه دانش 
آموزان مبتا به کرونا در شهرســتان سلسله جز کسانی بودند که 

مدرسه رفته اند.

واکنش تند جنتی به حذف عکس دختران از جلد کتاب ریاضی
حــذف دختران از جلد کتاب ریاضی ســوم ابتدایی با واکنش های 
زیادی رو به رو شــد. در این میان علی جنتی وزیر اســبق وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی و فرزند آیت الله جنتی در واکنش به 
این اقدام در حســاب کاربری خود در توئیتر نوشــت: »وقتی افراد 
نادانی را مســئول تدوین کتاب های درسی می کنند و بر کار آنان 
نیز نظارتی نمی شــود نتیجه اش بار کردن هزینه سنگین بر دوش 
نظام و مســأله دار کردن نیمی از جمعیت کشور خواهد بود. زنان و 
دخترانی که بیشــترین افتخارات را در صحنه های علمی فناوری و 

ورزشی آفریده اند شایسته ستایش اند.«

واکنش سفارت ایران در باکو به اظهارات کذب یک نماینده 
مجلس ملی جمهوری آذربایجان

به نقل از العالم، بخش مطبوعاتی سفارت جمهوری اسامی ایران 
در باکــو در بیانیه ای خطاب به مدیر یــک پرتال خبری آذری که 
اظهارات کذب و خاف واقع آقای عاصم مازاده نماینده مجلس 

ملی جمهوری آذربایجان در گفتگو با نشریه صهیونیستی جروزلم 
پست را منتشر کرد، واکنش نشان داد و نوشت اظهارات ایشان در 
خصوص نوید افکاری یک متهم به قتل عمد که با شکایت شاکی 
خصوصی محکوم به قصاص شــده، خاف واقع، غیر ســازنده و 

دخالت در امور داخلی ایران است و خواستار اصاح آن شد.

عطریانفر: رفتار اصلاح طلبان با عارف شبیه قوم بنی اسرائیل بود
عطریانفر: رفتاری که اصاح طلبان با آقای عارف، شــبیه رفتاری 
است که قوم بنی اسرائیل با حضرت موسی )ع( کردند. به این معنا 
که ایشان را به تنهایی به عرصه منازعه فرستادند و همکاری لازم 
را با ایشــان نکردند. بنده معتقدم انتخاب آقای عارف برای هدایت 
اصاح طلبــان در مجلس، انتخاب دقیقی نبود و این امکان وجود 
داشت که از ایشــان در کابینه بعدی به عنوان عضو شاخص و یا 
حتی رئیس جمهور استفاده شود. متاسفانه عدم توفیق آقای عارف 

در مجلس شورای اسامی قابل پیش بینی بود.
 

سرنوشت شکایات انتخاباتی در دستان شورای نگهبان
ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: شــورای نگهبان تا پنجشنبه 
نتیجه بررسی گزارش های واصله درباره صحت برگزاری انتخابات 
را اعام خواهد کرد.با اشــاره به ثبت شکایات انتخاباتی دور دوم 
مجلس شــورای اسامی در سامانه ســنا و مردم ناظر اظهار کرد: 
طبــق قانون ما فرصتی برای رســیدگی به شــکایات و تخلفات 
انتخاباتی داریم و اکنون نیز در مرحله دریافت گزارش ها هســتیم.

وی افزود: ما در شــورای نگهبان تمــام اطاعات و گزارش های 
واصله را بررسی و نتیجه را اعام خواهیم کرد.

کدخدایی با اشــاره به شــکایات واصله بیان کرد: دیروز در حین 
برگزاری انتخابات مرحله دوم مجلس، گزارش هایی مبنی بر اینکه 
در برخی حوزه ها افرادی از حوزه های دیگر دعوت شــده اند تا در 
رأی گیری شــرکت کنند به ما واصل شــد که دستور هایی اباغ و 
پیگیری های لازم صــورت گرفت و بعد از این مورد هنوز گزارش 
موثری به ما نرســیده است.ســخنگوی شــورای نگهبان افزود: 
انتخابات هیچ یک از حوزه ها به دلیل انجام تخلف متوقف نشــد و 

روند رأی گیری به خوبی پیش رفت.
 

با پول دنا پلاس چه ماشین های خارجی می شود خرید؟
روزنامه خراسان نوشت: مقایســه قیمت »دنا پاس« اتومات که 
بــه ۶00 میلیون تومان یعنی ۲۴ هزار دلاررســیده با خودرو های 
خارجی بازتاب زیادی داشــت. با این قیمت می شــود خودرو هایی 
مانند »تویوتاکمری ۲0۲0، تویوتاCHR ۲0۲0، مزدا۶ مدل ۲0۲0، 

سوناتا ۲0۲0، توســان۲0۲0، فولکس واگن تیگوان۲0۲0، هوندا 
آکــورد۲0۲0 و شــورلت مالیبو۲0۲0« را تهیه کــرد. نکته جالب 
این جاســت که شــرکت های این خودرو های خارجــی به دلیل 
رکود بازار خودروهایشــان را به صورت اقســاط واگذار می کنند. 
کاربری نوشت: »مســئولانی که میگن دلیل گرونی خودرو دلاره 
 مگه خارجی ها با ریال ماشــین درست می کنن که این قدر نسبت

 به ما ارزون تره؟!«

حتی داعش و طالبان انسجام فکری دارند، اما شما دائما دچار 
تناقضید

عباس عبدی در اعتماد نوشــت: جناح فعــا غالب اصولگرایان با 
تعارضات فراوان مواجه شــده و در توجیه این تعارضات به لکنت 
زبان نیز دچار شده اســت. رفتار هایی متعارض انجام می دهند که 
چوب هــر دو را خواهند خورد، ولی نان هیچ کــدام را نمی خورند. 
داعش و طالبان افکار و اعمال شــان از نظر ما نادرســت بود، ولی 
کمتر دچــار تناقضات رفتاری و فکری بودنــد. در حقیقت آنان از 
یک دستگاه فکری چارچوب دار تبعیت می کردند، هر چند منطبق 
بر واقعیات جهانــی و اجتماعی نبود. ولی افکار اصولگرایان ایرانی 
در مرحله پیش از این ارزیابی است، زیرا چنان تناقضات عجیب و 
غریبی دارد که مخاطبــان را از فهم چارچوب احتمالی آنان ناامید 

می کند.
بازپرس جنجالی به 1۰ سال زندان محکوم شد

ســخنگوی قوه قضا حکم دیگر متهمان پرونده طبری را اعام 
کرد ه بر این اســاس، بیژن قاسم زاده سنگرودی، بازپرسی که 
دســتور فیلتر کردن تلگرام را داد، به 10ســال حبس تعزیری 
محکوم شد. بر این اســاس، بیژن قاسم زاده سنگرودی فرزند 
محمد اســماعیل )بازپرس سابق دادســرای فرهنگ و رسانه( 

متهم به
1- تأثیر دادن نفوذ اشــخاص دولتــی در اقدامات و تصمیمات 

قضایی منجر به تقویت حق از وریا مولانایی
۲- دریافت رشوه از حســین حاجی رضا و نادر شریف نجار به 

مبلغ 000، 000، 000، ۲8 ریال
به دو حکم زیر محکوم شده است:

1- انفصال ابد از خدمات دولتی
۲- 10 ســال حبس تعزیری و ضبط مال ناشــی از ارتشــاء و 
پرداخت جزای نقدی معادل وجه مأخوذه به نلع دولت و انفصال 
موقت از خدمات دولتی به مدت ســه سال و تحمل ۷۴ ضربه 

شاق تعزیری.
منبع: تابناک
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